
BORRADOR DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA  
DE LA CORPORACIÓ CELEBRADA PEL PLE DE L’AJUNTAMENT 

EL DIA 25 D’ABRIL DE 2024

A la vila de Calvià, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, a les nou hores i trenta-tres minuts del dia 25
d’abril de 2024, amb convocatòria prèvia en forma, es reuneixen a la sala de plens de l’Ajuntament de
Calvià els representants dels grups polítics del consistori que s’esmenten més avall, sota la presidència del
batle, senyor Juan Antonio Amengual Guasp, i amb l’assistència de la secretària accidental per delegació,
Sra. Francisca Torres Arabí, a fi de dur a terme la sessió ordinària del Ple de l’Ajuntament.

ASISTENTS:

Batle-President:  Sr. Juan Antonio Amengual Guasp
 

Regidors: Sra. María Isabel Bonet Saum
Sr. Jaime Bujosa Arbona
Sra. María Esperanza Catalá Ribó

                                          Sra. Alba Cuenca Cuenca
Sr. Benito Carlos Ferrer Gómez
Sra. Natividad Francés Gárate
Sr. Simón Fuentes Mackintosh
Sra. María Dolores Godoy Alcoy
Sra. Marta López Expósito
Sr. Miguel Ángel Máñez González
Sr. Jabo Martínez Rodríguez
Sr. Borja Martorell Enseñat
Sr. Manuel Mas Sánchez
Sr. Alfonso Molina Jiménez
Sra. Elisa Monserrat Mayol
Sra. Francisca Muñoz Alcaraz
Sra. Marina Pallicer Sánchez
Sra. Bárbara Portells Sabater
Sra. Juana María Prats Vidal
Sr. Juan Recasens Oliver
Sra. María del Carmen Rojano Pérez
Sr. Francisco Javier Tascón Piña
Sra. María Teresa Tena Iturrizaga
Sr. Juan Thomás Quetglas

Interventora acctal.p.d.:     Sra. Natalia Pons Trolese 

Secretària acctal.p.d.:      Sra. Francisca Torres Arabí 

Aquesta acta s’ha redactat utilitzant l’aplicació informàtica “VideoActa”, i es pot accedir de forma automàtica,
des dels enllaços vinculats que es troben a cada punt de l’ordre del dia, al vídeo de l’acta de la sessió, en el
qual hi ha registrades totes les intervencions. Tant aquesta acta com el vídeo de la sessió s’han enregistrat
electrònicament, d’acord amb la legislació vigent. 

1. PRESENTACIÓ DE CREDENCIAL, PRESA DE POSSESSIÓ I PROMESA / JURAMENT DE LA NOVA
REGIDORA DE L’AJUNTAMENT, SRA. MARINA PALLICER SÁNCHEZ.

Es du a terme l'acte de presentació de credencial, presa de possessió i jurament de la nova regidora de
l'Ajuntament en representació del grup municipal del Partit Socialista, Sra. Marina Pallicer Sánchez, qui va
prometre el càrrec de regidora.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240425&punto  =1  



2.  LECTURA  I  APROVACIÓ  DE  L’ESBORRANY  DE  L’ACTA  CORRESPONENT  A  LA  SESSIÓ
ORDINÀRIA DE DIA 22.03.24.

La corporació plenària, per unanimitat, aprova l’esborrany de l’acta assenyalada.
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3.  PROPOSTA  PER  APROVAR  ACATAR  I  COMPLIR  LES  RESOLUCIONS  JUDICIALS  FERMES
DICTADES  PER  DIFERENTS  ÒRGANS  JUDICIALS  EN  EL PERÍODE  ENTRE  EL 5  DE  MARÇ  A 8
D’ABRIL DE 2024.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

“Las resoluciones dictadas por diferentes órganos judiciales en  relación con expedientes en los  que el
Ajuntament de Calvià es parte, que han tenido entrada en los Servicios Jurídicos de la Corporación en el
período comprendido entre el 05/03/24 y el 08/04/24 son las siguientes:

JURISDICCIÓN CONTENCIOSO ADMINISTRATIVA

1. Sentencia núm. 243/20 de 08/06/20 dictada por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo núm. 3 en el
Procedimiento Ordinario  40/19 en el recurso contencioso administrativo interpuesto por la mercantil PRO-
MOCIONES Y PROPIEDADES INMOBILIARIAS ESPACIO, S.L. contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR
SSJJ: 13/19).

1.1.  Sentencia núm. 452/21 de 27/07/21 dictada por la Sala de lo Contencioso Administrativo del Tribunal
Superior de Justicia de les Illes Balears en el recurso de apelación 315/20 en el recurso contencioso admi-
nistrativo interpuesto por la mercantil PROMOCIONES Y PROPIEDADES INMOBILIARIAS ESPACIO, S.L.
contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ: 13/19).

1.2. Sentencia núm. 1556/23 de 24/11/23 dictada por la Sala de lo Contencioso Administrativo, Sección Se-
gunda, del Tribunal Supremo en el recurso de casación 7669/21 en el recurso contencioso administrativo in-
terpuesto por la mercantil PROMOCIONES Y PROPIEDADES INMOBILIARIAS ESPACIO, S.L. contra el
AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ: 13/19).

2. Decreto núm. 30/24 de 13/03/24 dictado por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo núm. 1 en el
Procedimiento Abreviado 514/22 en el recurso contencioso administrativo interpuesto por el Sr. ANTONIO
MAS LLULL contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ: 51/22).

3. Sentencia núm. 09/24 de 15/01/24 dictada por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo núm. 3 en el
Procedimiento Abreviado 474/23 en el recurso contencioso administrativo interpuesto por el Sr. JUAN ALE-
JANDRO GARCÍA PÉREZ contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ: 21/23).

4. Sentencia núm. 170/24 de 26/03/24 dictada por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo núm. 3 en el
Procedimiento Abreviado 608/21 en el recurso contencioso administrativo interpuesto por la mercantil HILO-
CENI, S.L. contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ: 51/21).

5. Sentencia núm. 82/24 de 19/02/24 dictada por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo núm. 3 en el
Procedimiento Abreviado 327/23 en el recurso contencioso administrativo interpuesto por la mercantil SER-
VIREST S.A.U. contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ: 12/23).

Por todo lo expuesto, y en cumplimiento de las atribuciones que tengo conferidas, previo dictamen de la
Comisión Informativa de Asuntos Generales, se eleva al pleno municipal la siguiente

PROPUESTA DE ACUERDO

1. Aprobar acatar y cumplir las resoluciones dictadas por diferentes órganos judiciales en relación con 
expedientes en los que el Ajuntament de Calvià es parte durante el período comprendido entre el 05/03/24 y
el 08/04/24.”

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.
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4. PROPOSTA PER AGRAIR ELS SERVEIS PRESTATS PER LA SRA. GINESA GÓMEZ MARTÍNEZ A
L’INSTITUT MUNICIPAL D’EDUCACIÓ I BIBLIOTEQUES.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

“El passat dia 20 de desembre de 2023 es va jubilar la treballadora d’aquest Institut, senyora Ginesa
Gómez Martínez.

La Sra. Gómez té una antiguitat reconeguda en aquest Institut des de l'any 2001, durant els quals ha
demostrat un gran interès i professionalitat en la seva feina.

Per tot això, aquesta Presidència proposa al plenari de l’Ajuntament l’adopció de l’acord següent:

Agrair  i  reconèixer a la senyora Ginesa Gómez Martínez, els serveis que ha prestat per a aquest
Institut.»

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.
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5.  PROPOSTA PER AGRAIR ELS SERVEIS PRESTATS PEL SR. IGNACIO POMAR PIÑA A AQUESTA
CORPORACIÓ.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

«El passat dia 31 de març de 2024 es va jubilar el funcionari d’aquesta corporació, senyor Ignacio Pomar
Piña.

El Sr.  Pomar té una antiguitat reconeguda en aquest Ajuntament de més de  trenta-cinc  anys, durant els
quals ha demostrat un gran interès i professionalitat en la seva feina.

Per tot això, aquesta Batlia-Presidència proposa al Plenari de l’Ajuntament l’adopció de l’Acord següent:

Agrair i reconèixer al senyor Ignacio Pomar Piña els serveis que ha prestat per a aquesta corporació.”

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.
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6.  PROPOSTA PER AGRAIR ELS SERVEIS PRESTATS PEL SR. JOSÉ LUIS RUBIALES MARTÍN A
AQUESTA CORPORACIÓ.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

“El passat dia  31 de  març de 2024 es va jubilar  el funcionari d’aquesta corporació, senyor  José Luis
Rubiales Martín.

El Sr. Rubiales té una antiguitat reconeguda en aquest Ajuntament de més de quaranta-un anys, durant els
quals ha demostrat un gran interès i professionalitat en la seva feina.

Per tot això, aquesta Batlia-Presidència proposa al Plenari de l’Ajuntament l’adopció de l’Acord següent:



Agrair  i  reconèixer  al senyor  José  Luis  Rubiales  Martín els  serveis  que  ha  prestat  per  a  aquesta
corporació.”

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.
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7.  PROPOSTA PER  AGRAIR  ELS  SERVEIS  PRESTATS  PEL  SR.  PEDRO  SUREDA MASCARÓ  A
AQUESTA CORPORACIÓ.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

“El passat dia 31 de març de 2024 es va jubilar el funcionari d’aquesta corporació, senyor Pedro Sureda
Mascaró.

El Sr.  Sureda té una antiguitat reconeguda en aquest Ajuntament de més de trenta-vuit  anys, durant els
quals ha demostrat un gran interès i professionalitat en la seva feina.

Per tot això, aquesta Batlia-Presidència proposa al Plenari de l’Ajuntament l’adopció de l’Acord següent:

Agrair i reconèixer al senyor Pedro Sureda Mascaró els serveis que ha prestat per a aquesta corporació.”

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.
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8. PROPOSTA PER PROCEDIR INCLOURE L’ASSOCIACIÓ ANOMENADA «CLUB DEPORTIVO N-ZA
BEACH  VOLLEY  ACADEMY»  AL  REGISTRE  MUNICIPAL  D’ASSOCIACIONS,  ASSIGNANT-LI  EL
NÚMERO D’INSCRIPCIÓ 374.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

«El Ple de l'Ajuntament, en sessió de dia 24 de juliol de 2019, va aprovar definitivament l'Ordenança de
Participació Ciutadana de l'Ajuntament de Calvià, instituint  el  Registre Municipal d'Associacions, que es
portarà a la Secretaria General i totes les seves dades seran públiques.
 
L'Associació  anomenada  “CLUB  DEPORTIVO  N-ZA  BEACH  VOLLEY  ACADEMY”  amb  NIF  número
G72524101 ha sol·licitat la seva inscripció en el Registre i a aquest efecte ha presentat la documentació
requerida a l'art. 18 de l'esmentada Ordenança.
 
Atès que els fins que constitueixen el seu objecte es troben relacionats amb la defensa, foment o millora del
interessos generals o sectorials dels veïns del municipi i  no hi concorren les causes que impedeixen la
inscripció, segons l'art. 18.2 de l'Ordenança, per part de la Batlia es podria dictar el següent Decret:
 
Primer.  Procedir  a  incloure  l'Associació  anomenada  “CLUB  DEPORTIVO  N-ZA  BEACH  VOLLEY
ACADEMY” al registre Municipal d'Associacions, assignant-li el número d’inscripció 374, amb els efectes
establerts a l'Ordenança de Participació Ciutadana.
 
Segon. Assabentar d'aquesta Resolució al Plenari Municipal per a la seva ratificació a la primera sessió que
es dugui a terme, considerant-se d'alta amb caràcter general a partir del moment en què es produeixi la
notificació de l'acord plenari al representat legal de l'Associació.”

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.
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9. PROPOSTA PER PROCEDIR INCLOURE L’ASSOCIACIÓ ANOMENADA «ASOCIACIÓN CULTURAL
ALMA  FLAMENCA»  AL  REGISTRE  MUNICIPAL  D’ASSOCIACIONS,  ASSIGNANT-LI  EL  NÚMERO
D’INSCRIPCIÓ 375.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

“El Ple de l'Ajuntament, en sessió de dia 24 de juliol de 2019, va aprovar definitivament l'Ordenança de
Participació Ciutadana de l'Ajuntament  de Calvià, instituint  el  Registre Municipal  d'Associacions,  que es
portarà a la Secretaria General i totes les seves dades seran públiques.
 
L'Associació anomenada  “ASOCIACIÓN CULTURAL ALMA FLAMENCA”  amb NIF número G56458896
ha sol·licitat la seva inscripció en el Registre i a aquest efecte ha presentat la documentació requerida a l'art.
18 de l'esmentada Ordenança.
 
Atès que els fins que constitueixen el seu objecte es troben relacionats amb la defensa, foment o millora del
interessos generals o sectorials dels veïns del municipi i  no hi concorren les causes que impedeixen la
inscripció, segons l'art. 18.2 de l'Ordenança, per part de la Batlia es podria dictar el següent Decret:
 
Primer.  Procedir a incloure l'Associació anomenada  “ASOCIACIÓN CULTURAL ALMA FLAMENCA”  al
registre  Municipal  d'Associacions,  assignant-li  el  número  d’inscripció  375,  amb els  efectes  establerts  a
l'Ordenança de Participació Ciutadana.
 
Segon. Assabentar d'aquesta Resolució al Plenari Municipal per a la seva ratificació a la primera sessió que
es dugui a terme, considerant-se d'alta amb caràcter general a partir del moment en què es produeixi la
notificació de l'acord plenari al representat legal de l'Associació.”
 
Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.
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10. PROPOSTA PER APROVAR INICIALMENT EL REGLAMENT D’ORGANITZACIÓ I FUNCIONAMENT
DE LA COMISSIÓ DE FORMACIÓ DE L’AJUNTAMENT DE CALVIÀ.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

“Es proposa al Plenari de la Corporació l’adopció del següent

 A C O R D

Primer.-  Aprovar  inicialment  el  reglament  d’organització  i  funcionament  de  la  Comissió  de  Formació
l’Ajuntament de Calvià.

Segon.-  Sotmetre  aquest  acord  d'aprovació  inicial  a  informació  pública  i  audiència  de  les  persones
interessades durant el termini de trenta dies en la forma disposada en els apartats b) i c) de l'article 102 de
la Llei municipal i de règim local de les Illes Balears. Dins del termini esmentat, les persones interessades
podran examinar l'expedient i presentar les reclamacions, objeccions o observacions que estimin oportunes.

Tercer.- Les reclamacions, objeccions o observacions que es presentin seran resoltes per la Corporació
plenària. En el cas que no es presentessin durant el termini d'exposició pública, l'acord inicial s'entendrà
definitivament aprovat sense necessitat de nou acord exprés, en aquest cas serà publicat en el BOIB el text
íntegre d’aquest acord.

Quart.- El reglament entrarà en vigor d'acord amb el que disposa l'article 103 de la Llei municipal i de règim
local de les Illes Balears, i  sempre que hagin transcorregut els terminis establerts per l'article 113 de la
mateixa Llei.”

El text del reglament és el següent:

«REGLAMENT D’ORGANITZACIÓ I FUNCIONAMENT DE LA COMISSIÓ DE FORMACIÓ



El  Reglament  d’Organització  i  Funcionament  de  la  Mesa  General  de  Negociació  del  personal
funcionari  de  l’Ajuntament  de  Calvià  estableix,  en  el  Article  2,  la  possibilitat  de  constituir  comissions
tècniques i d’estudi, com a òrgan consultiu de la Mesa per exercir les funcions i les competències que li
atribueixi.

Així  mateix, el  “Acord sobre les condicions de treball  del personal funcionari  de l’Ajuntament de
Calvià” (2019-2023), en el CAPITOL V, regula la FORMACIÓ CONTINUA.

Article 1. Objecte i àmbit

L’article 25 del “Acord sobre les condicions de treball del personal funcionari de l’Ajuntament de
Calvià” (2019-2023) estableix que la Comissió de Formació es constitueix com l’òrgan de desplegament i
aplicació d’aquest Acord en matèria específica de formació i serà l’encarregada de l’estudi i el control dels
plans de formació que elabora la corporació municipal per al seu personal.

Article 2. Composició de la CF

El Art 25.2. del Acord estableix que la Comissió de Formació estarà formada per membres representants de
l’Administració i per representants dels sindicats presents en la Mesa General de Negociació del personal
empleat públic de l’Ajuntament, per la qual cosa estarà composta per:

a)   Per part de l’Ajuntament, el mateix nombre de membres com els designats per la part sindical.

A) Per la part social, cadascuna de les organitzacions sindicals  que van obtenir el 10% o més del
representants a  les eleccions de la  Junta de Personal  de l’Ajuntament de Calvià nomenarà un
membre,  el  qual  no  haurà  de  ser  necessàriament  un  representant  dels  treballadors.  Les
organitzacions sindicals notificaran a l’Ajuntament la identitat dels membres que hagin elegit com a
titulars i suplents.

B)  Es nomenarà d’ entre els membres de la CF una persona que farà les funcions de secretaria:

� Assistir  a les sessions de la Comissió i  recollir  per escrit  el  desenvolupament de les mateixes i
redactar l’acta corresponent.

� Custodiar  la  documentació  de  la  CF,  que  estarà  a  disposició  dels  seus  membres  per  al
desenvolupament de les sessions de feina.

� Rebre tot tipus de notificacions, recollir  les excuses d’absència o qualsevol  altre escrit del qual
n’hagi de tenir coneixement la Comissió.

� Dur a terme les funcions de tràmit i de suport tècnic necessari pel funcionament de la Comissió.

Article 3. Periodicitat

La CF es reunirà, amb caràcter ordinari, amb una periodicitat de un cop per any. 

Les reunions de la CF es podran convocar per part de l’ Administració o per part de un  representant
dels sindicats.

Article 4. Funcionament

Per a que la CF es constitueixi  vàlidament,  a l’efecte de dur a terme les sessions es requerirà
sempre la presència de la majoria dels seus membres.

Un cop constituïda la CF en primera sessió, establirà un calendari de feina.

Article 5. Procediment

El procediment de treball de la CF comptarà de les següents fases:
� El Servei de RRHH, Negociat de Formació, realitzarà la detecció i l'anàlisi de les necessitats

de formació amb una periodicitat anual, amb la finalitat d'avaluar els objectius i les prioritats
d'organització. 



� Després  de  l'anàlisi  dels  resultats  obtinguts  s'elaborarà  un  Informe  de  Necessitats
Formatives que recollirà els objectius de la formació, les accions, els cursos a realitzar i els
recursos disponibles.

� Es presentarà l’ Informe de Necessitats Formatives a la Comissió Paritària de Formació
Contínua per estudiar conjuntament les accions formatives que finalment es presentaran en
el Pla de Formació Contínua anual. Presentació de les propostes formatives pla formatiu i
acord sobre la priorització d'aquestes propostes formatives

� S'informarà de la publicació de la convocatòria de la EBAP en el BOIB per a la presentació
dels plans de formació i sol·licitud de financiació sobre la distribució dels fons de formació
destinats  a  les  entitats  locals  dels  Illes  Balears.  S'acordarà  la  proposta  de  les  accions
formatives que es presentaran a la EBAP a partir de l'anàlisi de necessitats formatives del
personal del Ajuntament.

� S’ acordarà l’ aprovació del Pla de Formació i es signarà la documentació a presentar a la
EBAP 

� Quant a la selecció del admesos als cursos de formació, s’aplicarà lo establert en l’article 28
de l’ACORD SOBRE LES CONDICIONS DE TREBALL DEL PERSONAL FUNCIONARI DE
L’AJUNTAMENT DE CALVIÀ (2019-2023) Criteris de selecció de les persones participants
en els cursos de formació contínua de l'Ajuntament de Calvià.

Article 6. Presa de decisions

La Comissió prendrà les decisions per consens.

En  cas  de  no  ser  possible  assolir  el  consens,  es  procedirà  a  efectuar  una  votació  entre  tots  els
membres, en la que no serà possible abstenir-se. 

En cas d’empat, el punt concret sotmès a votació quedarà sense modificar.

Els membres de la Comissió podran fer constar en acta el seu vot particular.

Article 7. De les actes

De cada reunió que faci la CF n’estendrà una acta.

Es lliurarà còpia de les actes a cada un del membres de la Comissió.

Tant l'acta de la sessió com les còpies tindran únicament suport digital. S’ evitarà lliurar còpies en paper,
llevat que qualque membre de la comissió no disposi de correu corporatiu, que serà el mitja de comunicació
establert.

Article 8. Acabament del Procediment.

Els procediments ordinaris hauran de quedar resolts el mes de desembre.»

La Sra. Bonet Saum informa que la Comissió serà una comissió tècnica i d’estudi i estarà integrada per les 
següents persones:

Per part de l’administració seran titulars les següents persones que tindran els seus suplents:
Sra. Marta Picornell Yanes
Sra. Manuela Ballester Rodríguez
Sra. Rosa Verges de la Muela

Per la part social seran titulars les següents persones que tindran els seus suplents:
En representació de l’Stei Sra. Magdalena Contestí Murci
En representació d’UGT Sra. Nuria Martínez González
En representació de SSPPME Sr. Rafael Esteva Medina



Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.
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11. PROPOSTA PER APROVAR L’ÚS DE PRODUCTES FITOSANITARIS COM A MÈTODE ADDICIONAL
DE CONTROL D’HERBES ADVENTÍCIES ALS VIALS PÚBLICS DEL TERME MUNICIPAL DE CALVIÀ.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

“El Pleno del Ayuntamiento de Calvià celebrado el 28 de abril de 2016, aprobó la moción, de los grupos
municipales Esquerra Oberta y Sí Se Puede Calvià, para la prohibición del glifosato en las áreas públicas y
sustituir el control de las hierbas no deseadas con mecanismos que alteren mínimamente el sistema. 

La Comisión Europea ha publicado Reglamento de Ejecución (UE) 2023/2660 de la Comisión, de 28 de
noviembre de 2023, por el que se renueva la aprobación de la sustancia activa glifosato con arreglo al
Reglamento (CE) 1107/2009 del Parlamento Europeo y del Consejo y por el que se modifica el Reglamento
de Ejecución (UE) 540/2011 de la Comisión.

Mediante este Reglamento, la Comisión Europea, basándose en las evaluaciones exhaustivas realizadas
por la Autoridad Europea de Seguridad Alimentaria (EFSA) y la Agencia Europea de Sustancias Químicas
(ECHA) con los  Estados miembros,  ha  procedido a renovar la  aprobación del  uso del  glifosato por  un
período de 10 años, hasta el 15 de diciembre de 2033.

Según el comunicado oficial de la Comisión: “La evaluación realizada por la EFSA sobre el impacto del
glifosato en la  salud de las personas, los animales y el  medio ambiente no identificó áreas críticas de
preocupación que impidieran una renovación de la aprobación. [...]”.

No obstante, la Comisión ha considerado que, a la luz de los actuales conocimientos científicos y técnicos y
del resultado de la evaluación del riesgo, es preciso establecer determinadas condiciones y restricciones a
esta renovación.

Las condiciones y restricciones establecidas en el Reglamento aprobado incluyen que el glifosato sólo se
podrá autorizar como producto fitosanitario (herbicida) y que para la aplicación de los principios uniformes a
los que se refiere el Reglamento (CE) n° 1107/2009, se tendrán en cuenta las conclusiones del informe
sobre  la  renovación  del  glifosato.  En esta  evaluación  global,  los  Estados  miembros prestarán especial
atención a:

• Los coformulantes presentes en los productos fitosanitarios,

• La evaluación de la exposición de los consumidores con respecto a los residuos.

• La protección de las aguas subterráneas en zonas vulnerables y de las aguas superficiales, 

• La protección de los pequeños mamíferos herbívoros

• La protección de las plantas terrestres y acuáticas

• Los efectos indirectos en la biodiversidad a través de interacciones tróficas

• Los usos por usuarios no profesionales

• A conformidad de los usos previos a la cosecha con las disposiciones de la Directiva 2009/128/CE 

Además, según dictamina la Comisión, los Estados miembros podrán establecer requisitos de seguimiento
al  conceder  autorizaciones,  y  deberán velar  por  que  el  uso  de productos fitosanitarios  que contengan
glifosato  se  minimice  o  se  prohíba  en  los  espacios  específicos  que  se  enumeran  en  la  Directiva
2009/128/CE. 

El ministro de Agricultura, Pesca y Alimentación del Gobierno de España, Luis Planas, apoyó la propuesta
de la Comisión Europea para extender 10 años los permisos de uso del glifosato, y pidió "coherencia" con el



asesoramiento científico, que avala su uso. Al respecto, el ministro manifestó "mi posición es muy clara:
tenemos que seguir  el  consejo  científico.  Si  la  ciencia  y  nuestros  organismos recomiendan prohibir  un
determinado producto, seguimos su consejo, y si respaldan su uso, también."

Por todo ello, previo a la evaluación por la Comisión Informativa de Asuntos Generales, se eleva al Pleno de
la Corporación la adopción de la siguiente

PROPUESTA DE ACUERDOS:

Primero.  El  Ayuntamiento  de  Calvià  hará  un  uso  controlado  de  productos  fitosanitarios,  como  método
adicional  y  complementario,  para  el  control  de  hierbas  adventicias  en  los  viales  públicos  del  término
municipal de Calvià.

En ningún caso se utilizará en los espacios utilizados por el público en general o por grupos vulnerables,
con arreglo a lo definido en el artículo 3 del Reglamento (CE) no 1107/2009, como los parques y jardines
públicos, campos de deportes y  áreas de recreo,  áreas escolares y  de juego infantil,  así  como en las
inmediaciones de centros de asistencia sanitaria.

Segundo.- El Ayuntamiento de Calvià autorizará el uso de herbicidas en el marco de un enfoque integrado
de gestión de la vegetación, dando prioridad a métodos mecánicos y manuales,recurriendo a este tipo de
herbicidas únicamente en aquellos casos donde sea estrictamente necesario.

Tercero. El Ayuntamiento de Calvià se compromete a asegurar la formación adecuada y la certificación de
todos los aplicadores de este tipo de herbicidas siguiendo todas las normativas y recomendaciones vigentes
a nivel local, nacional y europeo.

Cuarto.-  El  Ayuntamiento  de  Calvià  redactará  un  procedimiento  de  seguimiento  continuado  del  uso
productos fitosanitarios que contengan glifosato, con el objetivo de evaluar su impacto y ajustar las prácticas
a los hallazgos científicos y a las actualizaciones en la legislación y recomendaciones de las autoridades
competentes.”

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per majoria de tretze vots a favor i dotze vots en
contra. Hi voten a favor els regidors del grup PP (senyor Amengual Guasp, senyores Bonet Saum, Godoy
Alcoy,  Monserrat  Mayol  i  senyors  Bujosa Arbona,  Ferrer  Gómez,  Tascón Piña,  Thomás Quetglas)  i  els
regidors del grup VOX (senyora Catalá Ribó, Senyors Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores Prats
Vidal i Tena Iturrizaga). Voten en contra els regidors del grup PSOE (senyores Cuenca Cuenca, Francés
Gárate, López Expósito, senyors Martorell Enseñat, Máñez González, Martínez Rodríguez, Molina Jiménez,
Recasens Oliver i senyores Muñoz Alcaraz, Pallicer Sánchez, Portells Sabater i Rojano Pérez).
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12.  PROPOSTA  PER  APROVAR  ASSIGNAR  RETRIBUCIONS  A  LA  REGIDORA,  SRA.  MARINA
PALLICER SÁNCHEZ.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

“El ple municipal en sessió celebrada el 22 de març de 2024 es va assabentar de l’escrit de renúncia al 
carrec de regidor del grup municipal PSOE, Sr. Juan Cuadros Martínez.

De conformitat amb el que estableix la legislació vigent, aquesta vacant ha estat substituïda per la Sra.
Marina Pallicer Sánchez, prenent possessió del seu càrrec en sessió plenària celebrada el 25 d’abril de
2024.

Vist l'anterior, tinc a bé elevar la següent

PROPOSTA

1r.-  La regidora,  Sra.  Marina Pallicer  Sánchez percebrà la  indemnització mensual  bruta per assistència
efectiva  a  les  sessions plenàries,  comissions informatives permanents  i/o  especials  o  altres  òrgans  de
govern i administració municipal acordada en el punt tercer de l'acord adoptat pel Ple de la Corporació en
sessió de data 23 de juny de 2023, en els termes previstos al mateix acord.



2n.- Traslladar el present acord als interessats als efectes oportuns.

3r.- Publicar l'anterior acord en el BOIB i Tauler Municipal d'Anuncis.»

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.
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13. MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL PSOE EN DEFENSA DE LA LLEI DE MEMÒRIA
DEMOCRÀTICA DE LES ILLES BALEARS.

Es dona compte de la següent moció, dictaminada favorablement per la Comissió Informativa d'Assumptes
Generals:

«La conquesta  i  consolidació  de  la  democràcia  de  les  illes  Balears  ha  estat  I'assoliment  històric  més
significatiu  de  la  nostra  societat.  L'assentament  dels  principis  i  valors  democràtic  que  consagra  la
Constitució de 1978 fa la nostra societat més forta i constitueixen la més clara aposta de convivència en el
futur .

La transformació de les institucions, de la societat civil i el recorregut de quatre dècades des de l'aprovació
de l'estatut  d'Autonomia  a  les Illes  Balears  ens permet  abordar  la  relació  amb la  història  de  la  nostra
democràcia des de la convicció que conèixer-la és la millor garantia per no repetir els errors del passat i, per
tant, per assegurar el nostre futur sobre els pilars de la pau, la llibertat i la convivència. 

La democràcia és una conquesta de la ciutadania i, per tant, cal conèixer d'on venim, commemorar aquesta
conquesta, difondre'n els valors i preservar-la davant les amenaces de totalitarisme que, en el passat i en el
present, I'envolten.

Per tot això, la societat té un deure de memòria amb les persones que van ser perseguides, empresonades,
torturades i fins i tot van perdre els seus béns i fins a la seva pròpia vida en defensa de la democràcia i la
llibertat. Amb I'objectiu també de la recuperació, salvaguarda i difusió de la Memòria Democràtica, de la
reivindicació  dels  valore  democràtics  i  els  drets  i  llibertat  fonamentals  al  llarg  de  la  nostra  edat
contemporània. 

En aquest sentit, un element comú dels països democràtics és el reconeixement institucional i social a les
persones, els col·lectius i  les entitats que han contribuit perquè avui es pugui gaudir d'una democràcia.
Recuperar el llegat democràtic d'aquestes persones i entitats, que en molts casos han estat represaliades,
s'entén com una afirmació de les llibertats democràtiques i com a voluntat de consolidar un futur comú de
convivència, concòrdia i pau.

En la nostra cornunitat hem avançat aquests darrers I vuit anys en memòria democràtica, però seguim tenint
un deute pendent amb les persones i  entitats que varen impulsar i  defensar la democràcia durant la l1
República,  amb aquelles  que patiren repressió durant  la  Guerra Civil  i  la  dictadura,  i  així  mateix,  amb
aquelles  que  lluitaren  activament  pel  restabliment  de  la  democràcia  durant  la  dictadura  franquista  i  la
Transició  fins  a  l'aprovació  del  nostre  Estatut  d'Autonomia  i  que  en  molts  casos  també  varen  ser
represaliades. 

També al nostre Ajuntament s'ha fet molta i bona feina les dues darreres legislatures, a la primera amb la
coordinació  de  I'apertura  de  la  fossa  de  Calvià  i  al  2019  am la  creació  del  departament  de  Memòria
Democràtica, que va impulsar Jornades de Me Mòria, xerrades, música, teatre i la relació amb la societat
civil, associacions i amb centres educatius.

PP iVOX van eliminar el departament i qualsevol rastre de polítiques de Memòria, i aquest 14 d'abril van
arribar al punt de no facilitar material per I'acte de record de les víctimes, al nostre Bosc de la Memòria.
Aquest és el tarannà del govern municipal PP/VOX.

La Llei de memòria i reconeixement democràtics de les Illes Balears, té per objecte el reconeixement i la
garantia dels drets a la reparació, a fa veritat i a la justícia de totes les víctimes de la Guerra Civil i  la
dictadura franquista. Així mateix, amb aquesta llei el Parlament de les llles Balears condemna per primera



vegada la dictadura franquista i rebutja qualsevol totalitarisme i règim antidemocràtic. Només des d'aquesta
premissa democràtica podem restablir la memòria de les víctimes.

És important, des de les institucions democràtiques actuals, seguir coneixent quin va ser el cost humà del
cop d'estat i de la Guerra Civil a les llles Balears i, així mateix, reconèixer aquest cost humà amb nom i
llinatges i fent memòria de qui va patir repressió durant la Guerra Civil com a garanties de no-repetició i com
a una forma de reparació prevista en els Principis i directrius bàsiques de Nacions Unides sobre el dret de
les víctimes de violacions de les normes internacionals de drets humans i del dret humanitari a interposar
recursos i obtenir reparacions (Resolució 2005/35 de la Comissió de Drets Humans de Nacions unides, de
19 d'abril de 2005).

Aquesta és la memòria i  el  reconeixement democràtics de les víctimes de la Guerra Civil  i  la dictadura
franquista que proposa aquesta llei i que li dona nom: una memòria col·lectiva que té com a referents la
democràcia, però també el cost personal que ha suposat assolir-la en el temps, per difondre I'exemple i els
valors d'aquestes persones a les generacions futures així com el propòsit de no caure en les errades i els
abusos del passat.

Aquestes setmanes, el pacte PP i VOX, ja reconeixen obertament a mitjans de premsa que estan treballant
en la derogació d'aquesta llei. Així, més enllà dels casos ja coneguts de la Comunitat Valenciana, Aragón i
Castílla y León, també hi ha risc que aquestes normes siguin eliminades a les llles Balears i Cantàbria per
iniciatives de PP i VOX.

Un retrocés  fruit  de  I'aplicació  dels  acords  programàtics  signats  entre  el  PP ¡  VOX,  que amenaça  de
dinamitar els consensos estatutaris i fer-nos retrocedir quaranta anys. Una regressió imposada per I'extrema
dreta i executada pel Partit Popular. És indigne que el PP empri les víctimes com a monedes de canvi per a
una suposada estabilitat  de govern, quan ja han estat víctimes dels antidemòcrates, i  ara les tornen a
revictimizar amb aquest atac a la seva dignitat"

Els drets que es vulneren amb aquesta derogació, o amb una llei de falsa "concòrdia",són els drets humans
d'unes víctimes  a  les  quals  no s'ha reparat  encara,  les  del  franquisme,,  enfront  de  les  víctimes  de la
repressió esdevinguda en zones sota control  nominal  de la  ll  República,  que varen ser reparades amb
escreix des del primer moment, fins i tot amb indemnitzacions, per part de la dictadura. D'acord amb el dret
internacional  i  les  recomanacions  de  les  Nacions  Unides,  la  Iegislació  que ha d'implementar-se  ha  de
centrar-se en les víctimes no reparades, tal  com ho fa I'actual llei  de memòria democràtica de les llles
Balears. Una vegada que totes aquestes famílies hagin vist satisfet el seu dret a la justícia, a la veritat i a la
reparació, llavors es podrà parlar d'una concòrdia autèntica, basada en un tracte equitatiu a qui va sofrir les
conseqüències del conflicte i la repressió. Mentrestant, la derogació d'aquesta llei per iniciativa del Partit
Popular i la ultradreta les úniques coses que afavoreix són la retallada de drets fonamentals al col·lectiu de
víctimes del franquisme i la revictimització de milers de persones de les Balears a les quals els governs, per
a vergonya de tota la societat, han ignorat durant massa dècades de democràcia.

Davant  aquesta  involució  i  retrocés  en drets  i  llibertats,  la  societat  civil  i  les  entitats  social  que  s'han
constituït en la "Plataforma en Defensa de la Memòria Democràtica", que duen anys treballant i lluitant en
favor drets humans i de la memòria democràtica, mostram la nostra màxima preocupació i demandem que
la Memòria Històrica segueixi sent una política d'estat i que la seva aplicació es dugui a terme de manera
efectiva,  no depenent de la  voluntat del govern de torn. D'aquí,  la  importància de mantenir  i  de seguir
impulsant aquesta llei i el seu desenvolupament, que fou fruit del consens ampli de la societat civil d'aquesta
comunitat. 

Per tot això, el Grup Socialista proposa al Ple de Calvià la següent moció: 

1.  lnstar al  equip de govern a recuperar polítiques de Memòria Democràtica a Calvià,  de la ma de les
entitats memorialístiques.

2. lnstar al govern de les llles Balears a donar continuitat a les polítiques públiques de memòria democràtica

3. lnstar al govern de les llles Balears a no promoure la derogació de la Llei de memòria i reconeixement
democràtics de les llles Balears, donada la importància de mantenir i de seguir impulsant aquesta llei i el
seu desenvolupament, que fou fruit del consens ampli de la societat civil d'aquesta comunitat. 



4. lnstar el Govern de I'Estat a recórrer al Relator especial sobre Veritat, Justícia i Reparació i el Relator
d'Execucions  Extrajudicials,  perquè  avaluïn  la  conformitat  de  la  derogació  de  les  lleis  de  memòria
democràtica en diverses comunitats autònomes amb les millors pràctiques internacionals i els compromisos
internacionals adquirits per Espanya en matèria de drets Humans

5.  lnstar  el  Govern  de  l'estat  a  recórrer  davant  el  Tribunal  Constitucional  les  derogacions  de  les  lleis
autonòmiques de memòria democràtica per part dels governs de PP i VOX.

6. Instar el  Govern de l'Estat que elevi aquesta qüestió per la  seva gravetat a les principals instàncies
europees i internacionals.

7.  Enviar  còpia  d'aquest  acord  a  les  institucions  esmentades:  Govern  de  L'Estat  i  Govern  de  les  llles
Balears, i còpia al Parlament de les llles Balears i a les Corts Generals, al Congrés dels Diputats i al Senat.»

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda desestimada per majoria de tretze vots a en contra i dotze
vots a favor. Hi voten en contra els regidors del grup PP (senyor Amengual Guasp, senyores Bonet Saum,
Godoy Alcoy, Monserrat Mayol i senyors Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, Tascón Piña, Thomás Quetglas) i els
regidors del grup VOX (senyora Catalá Ribó, Senyors Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores Prats
Vidal i Tena Iturrizaga). Hi voten a favor dels regidors del grup PSOE (senyores Cuenca Cuenca, Francés
Gárate, López Expósito, senyors Martorell Enseñat, Máñez González, Martínez Rodríguez, Molina Jiménez,
Recasens Oliver i senyores Muñoz Alcaraz, Pallicer Sánchez, Portells Sabater, Rojano Pérez).
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CONTROL DE L'ACTIVITAT MUNICIPAL.

14.  DONAR  COMPTE  DELS  ACORDS  ADOPTATS  PER  LA  JUNTA  DE  GOVERN  LOCAL  PER
DELEGACIÓ DEL BATLE I DEL PLENARI DURANT EL MES DE MARÇ.

La corporació plenària queda assabentada dels acords adoptats de referència.
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15. DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE BATLIA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT, LLIURATS A
SECRETARIA ENTRE EL PERÍODE 7 DE FEBRER I 9 DE MARÇ DE 2024  .  

La corporació plenària queda assabentada de les següents resolucions de batlia de modificació de crèdit:

«RESOLUCIÓ D’INCORPORACIÓ DE ROMANENTS DE L’EXERCICI 2023 A L’EXERCICI 2024, NÚM.
1/2024

Vist l’expedient tramitat per la modificació del Pressupost Municipal per l’exercici 2024, per incorporacions
de romanents de crèdit,

Vista la legislació aplicable així com lo disposat a la Base núm. 20 de las Bases d’execució del Pressupost
per l’exercici 2024.

Vist l’informe de la intervenció municipal, en relació als recursos financers per finançar la incorporació de
romanents de crèdit, 

RESOLC:

Primer.-  Aprovar l’expedient de modificació de crèdit per incorporació de romanents de crèdit número 1 del
Pressupost de despeses de l’exercici  2024, per un import total  de  13.748.828,76€ amb els termes que
s’estableixen a continuació:

Crèdits a incorporar finançats amb romanent líquid de tresoreria amb fiançament afectat de l’exercici
2023:

   DENOMINACIÓ
CONSIGNACIÓ

ACTUAL
AUGMENT

CONSIGNACIÓ
DEFINITIVA



503 45100 6100000
INVERSIÓ CASES 
FINCA GALATZÓ (PI-
REP)

0,00 3.000.000,00 3.000.000,00

501 45000 6100032

REMOD.PASEO MA-
RITIMO MAGALUF 
(NG) 0,00 5.949.433,71 5.949.433,71

501 93300 6100021

REMOD.PASEO MA-
RITIMO MAGALUF 
(ITS) 0,00 2.199.395,05 2.199.395,05

501 45000 6100035

MRR-MEJORA EMBI-
LLECIMIENTO BU-
LEVAR PEGUERA 0,00 2.000.000,00 2.000.000,00

501 45000 6100036

MRR-RENATURALI-
TZACIÓ BULEVARD 
PEGUERA 0,00 600.000,00 600.000,00

13.748.828,76

Finançament de la incorporació de romanents per import de 13.748.828,76€ .

PARTIDA DESCRIPCIÓ IMPORT
87010 APLICACIÓ DEL R.L.T DESPESES AMB 

FINANÇAMENT AFECTAT
13.748.828,76€

Quedant així equilibrat el pressupost.

Segon.- Donar compte de la present resolució a la primera sessió ordinària que es celebri al Ple Municipal a
partir d’aquesta data.»

«RESOLUCIÓ D’INCORPORACIÓ DE ROMANENTS DE L’EXERCICI 2023 A L’EXERCICI 2024, NÚM.
2/2024

Vist l’expedient tramitat per la modificació del Pressupost Municipal per l’exercici 2024, per incorporacions
de romanents de crèdit,

Vista la legislació aplicable així com lo disposat a la Base núm. 20 de las Bases d’execució del Pressupost
per l’exercici 2024.

Vist l’informe de la intervenció municipal, en relació als recursos financers per finançar la incorporació de
romanents de crèdit, 

RESOLC:

Primer.-  Aprovar l’expedient de modificació de crèdit per incorporació de romanents de crèdit número 2 del
Pressupost  de  despeses de l’exercici  2024,  per  un  import  total  de  5.727.824,98€ amb els  termes que
s’estableixen a continuació:

Crèdits a incorporar finançats amb romanent líquid de tresoreria amb fiançament afectat de l’exercici 2023:

ORG. FUNC. ECONOM. DENOMINACIÓ
CONSIGNACIÓ

ACTUAL
AUGMENT

CONSIGNACIÓ
DEFINITIVA

203 92207 6290001 PORTAL DIGITAL 0,00 54.820,01 54.820,01

204 92201 2270603
TREBALLS TÈC-
NICS INFORMÀTI-
CA

0,00 44.120,00 44.120,00

302 17300 6230000
PUNTS DE RECA-
RREGA

0,00 4.292,47 4.292,47

501 45000 6100015
INVERSIÓ TURÍS-
TICA

0,00 2.009.766,75 2.009.766,75

501 45000 6100022
MUROS COSTA 
CALETA POR-

0,00 106.351,72 106.351,72



TALS

501 45000 6100028 POS 0,00 303.969,48 303.969,48

501 45000 6190000

PARCS BIOSALU-
DABLES (FDOS 
NEXT GENERA-
TION)

0,00 211.697,69 211.697,69

501 45000 6310001
REMOD.AVDA.-
JAUM I STA PO-
NÇA

0,00 2.861.318,68 2.861.318,68

503 93300 6000001
REFORMA VA-
QUERÍA GALA-
TZÓ

0,00 37.529,27 37.529,27

803 34000 6330000

MILLORA ENER-
GÈTICA IIDD 
(FDOS NEXT GE-
NERATION)

0,00 93.958,91 93.958,91

5.727.824,98

Finançament de la incorporació de romanents per import de 5.727.824,98€ .

PARTIDA DESCRIPCIÓ IMPORT
87010 APLICACIÓ DEL R.L.T DESPESES AMB 

FINANÇAMENT AFECTAT
5.727.824,98€

Quedant així equilibrat el pressupost.

Segon.- Donar compte de la present resolució a la primera sessió ordinària que es celebri al Ple Municipal a
partir d’aquesta data.»

«  PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET  NÚM. 50/2023  

Exercici pressupostari: 2023
Data: 21 de desembre de 2023

TIPUS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT:

 X TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT (art. 179-180 RDL 2/2004)
 GENERACIÓ DE CRÈDIT (art. 181 RDL 2/2004))
 CRÈDIT EXTRAORDINARI (art. 177 RDL 2/2004)
 SUPLEMENT DE CRÈDIT (art. 177 RDL 2/2004)
 AMPLIACIÓ DE CRÈDIT (art. 178 RDL 2/2004)
 ALTRES

DETALL DE LA MODIFICACIÓ:

� TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS

ALTA EN DESPESES:

ORG FUNC EC DESCRIPCIÓ
CONSIGNACIÓ

ACTUAL
AUGMENT

CONSIGNACIÓ
DEFINITIVA

107 13200 1600000 SEGURETAT SOCIAL 3.081.764,98 8.000,00 3.089.764,98

   TOTAL 8.000,00

x



BAIXA EN DESPESES:

CONSIGNACIÓ
ACTUAL

DISMINU-
CIÓ

CONSIGNACIÓ
DEFINITIVA

501 91400 1510001
VARIABLES I INCI-
DENCIES

235.804,08 8.000,00 227.804,08

   TOTAL 8.000,00

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada.

D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol segon, secció
2ª del RD 500/1990, de Pressupostos de les Entitats Locals, i en la secció 3ª de les Bases d’Execució del
Pressupost municipal, es proposa:

APROVAR  la  modificació  de  crèdit  núm  50  en  l’Estat  del  Pressupost  de  Despeses  i  Ingressos  del
Pressupost per a l’exercici 2023, per un import total de 8.000,00€, segons el detall que s’ha exposat”

“PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET  NÚM.2/2024

Exercici pressupostari: 2024                            Data: 26 de gener de 2024

TIPUS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT:

 TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT (art. 179-180 RDL 2/2004)
 X GENERACIÓ DE CRÈDIT (art. 181 RDL 2/2004))
 CRÈDIT EXTRAORDINARI (art. 177 RDL 2/2004)
 SUPLEMENT DE CRÈDIT (art. 177 RDL 2/2004)
 AMPLIACIÓ DE CRÈDIT (art. 178 RDL 2/2004)
 ALTRES

DETALL DE LA MODIFICACIÓ:

ALTA EN DESPESES:
Partida Pressupostària Consignació

anterior
Augment Consignació

definitivaCodi Descripció

603 43100 4800001 AJUDES PROMOCIÓ COMERÇ 
LOCAL

175.000,00 79.880,00 254.880,00

79.880,00

ALTA EN INGRESSOS:
Partida Pressupostària Consignació

anterior
Augment Consignació

definitivaCodi Descripció

47002 APORTACIÓ  BONOS
MARKETPLACE

0,00 79.880,00 79.880,00

79.880,00

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada.

D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol segon, secció
2ª del RD 500/1990, de Pressupostos de les Entitats Locals, i en la secció 3ª de les Bases d’Execució del
Pressupost municipal, es proposa:

APROVAR la  modificació  de  crèdit  núm.  2  en  l’Estat  del  Pressupost  de  Despeses  i  Ingressos  del
Pressupost per a l’exercici 2023, per un import total 79.880,00 € segons el detall que s’ha exposat.”



“PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET  NÚM. 3/2024

Exercici pressupostari: 2024
Data: 13 de febrer de 2024

TIPUS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT:

 X TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT (art. 179-180 RDL 2/2004)
 GENERACIÓ DE CRÈDIT (art. 181 RDL 2/2004))
 CRÈDIT EXTRAORDINARI (art. 177 RDL 2/2004)
 SUPLEMENT DE CRÈDIT (art. 177 RDL 2/2004)
 AMPLIACIÓ DE CRÈDIT (art. 178 RDL 2/2004)
 ALTRES

DETALL DE LA MODIFICACIÓ:

� TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS

ALTA EN DESPESES:

ORG FUNC EC DESCRIPCIÓ
CONSIGNACIÓ

ACTUAL
AUGMENT

CONSIGNACIÓ
DEFINITIVA

501 45000 6100036

MRR-
RENATURALITZACIÓ
BULEVARD  DE
PEGUERA

600.000,00 35.981,52 635.982,52

   TOTAL 35.981,52

BAIXA EN DESPESES:

ORG FUNC EC DESCRIPCIÓ
CONSIGNACIÓ

ACTUAL
DISMINUCIÓ

CONSIGNACIÓ
DEFINITIVA

501 45000 6100010
OBRES DIVERSES I 
MILLORA ACCESSIBI-
LITAT

600.000,00 35.981,52 564.018,48

   TOTAL 35.981,52

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada.

D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol segon, secció
2ª del RD 500/1990, de Pressupostos de les Entitats Locals, i en la secció 3ª de les Bases d’Execució del
Pressupost municipal, es proposa:

APROVAR la modificació de crèdit núm 3 en l’Estat del Pressupost de Despeses i Ingressos del Pressupost
per a l’exercici 2024, per un import total de 35.981,52 €, segons el detall que s’ha exposat.

”PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET  NÚM.4/2024

Exercici pressupostari: 2024                            Data: 14 de febrer de 2024

TIPUS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT:

 TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT (art. 179-180 RDL 2/2004)

x



 X GENERACIÓ DE CRÈDIT (art. 181 RDL 2/2004))
 CRÈDIT EXTRAORDINARI (art. 177 RDL 2/2004)
 SUPLEMENT DE CRÈDIT (art. 177 RDL 2/2004)
 AMPLIACIÓ DE CRÈDIT (art. 178 RDL 2/2004)
 ALTRES

DETALL DE LA MODIFICACIÓ:

ALTA EN DESPESES:
Partida Pressupostària Consignació

anterior
Augment Consignació

definitivaCodi Descripció

501 45000 6100033 REFORMA C/ ALIGA 32.271.87 165.775,56 198.047,43
165.775,56

ALTA EN INGRESSOS:
Partida Pressupostària Consignació

anterior
Augment Consignació

definitivaCodi Descripció

76101 CAIB INVERSIÓ 0,00 165.775,56 165.775,56

165.775,56

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada.

D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol segon, secció
2ª del RD 500/1990, de Pressupostos de les Entitats Locals, i en la secció 3ª de les Bases d’Execució del
Pressupost municipal, es proposa:

APROVAR la  modificació  de  crèdit  núm.  4  en  l’Estat  del  Pressupost  de  Despeses  i  Ingressos  del
Pressupost per a l’exercici 2023, per un import total 165.775,56 € segons el detall que s’ha exposat. “

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240425&punto=  15  

16. DONAR COMPTE DELS CONVENIS FORMALITZATS PER L’AJUNTAMENT DE CALVIÀ, L  LIURATS  
A SECRETARIA ENTRE EL PERÍODE 7 DE FEBRER I 9 DE MARÇ DE 2024  .  

La corporació plenària queda assabentada dels següents convenis:

“CONVENIO DE COLABORACIÓN ENTRE EL AYUNTAMIENTO DE CALVIÀ Y LA FUNDACIÓN “SOS
ANIMAL”

Calvià, 1 de febrero de 2024
REUNITS

D'una part, Sr. Manuel Mas Sánchez , teniente de alcalde  delegado de Movilidad y Transporte, Igualdad,
Mundo Rural, Bienestar Animal, Mantenimiento y Cultura por delegación de Alcaldía de 19 de octubre de
2023 con domicilio en c/ Julià Bujosa Sans, batle, núm. 1, de Calvià, en presentació del Ajuntament.

Y por otra, Dª. Ortrud Tannenbaum Geb Bruckner, ***** domicilio en *****, con NIE número ***** en nombre y
representación  de  la  Fundación  "SOS  ANIMAL",  constituida  en  escritura  ante  el  notario  D.  Raimundo
Fortuny Marquès, en fecha 29 de julio de 2004, bajo el número 2.864 de su protocolo, en su calidad de
Presidenta del Patronato de la Fundación, cargo por el que fue nombrada en el acta fundacional, facultada
para el otorgamiento del presente convenio por acuerdo unánime de la Junta extraordinaria del Patronato
adoptado  en  reunión  del  mismo  celebrada  el  29  de  marzo  de  2006.  Está  inscrita  en  el  Registro  de
Fundaciones  de la  Comunidad Autónoma de les  Illes  Balears  con el  número 100000000104 y  CIF  G-
57290983.



Ambdues  parts  es  reconeixen  amb  capacitat  legal  suficient  per  subscriure  el  present  conveni  de
col·laboració i, per això,

EXPONEN

1. Que el Ayuntamiento de Calvià tiene dentro de sus finalidades lograr el máximo nivel de bienestar
de los animales, pretendiendo garantizar a estos, una vida conforme a su propia naturaleza y las
atenciones mínimas que tienen que recibir  los animales en cuanto al  trato,  higiene,  cuidados y
protección, facilitando su desarrollo integral y natural.

1. Que la Fundación SOS ANIMAL es una entidad sin ánimo de lucro que tiene como principal finalidad
la protección y defensa de los animales realizando entre otras actividades la recogida, cuidado y
atención de animales abandonados, para su posterior entrega en adopción.

2. Que el Ayuntamiento de Calvià, en aplicación de las disposiciones contenidas en la Ley 1/1992, de
8  de  abril,  de  protección  de  los  animales  que  viven  en  el  entorno  humano,  realiza  diferentes
actuaciones relacionadas con la protección de los animales.

3. Que la Fundación SOS ANIMAL, de acuerdo con lo que se prevé el punto 2 del articulo 41 de la
citada Ley  1/1992,  ha  obtenido  el  título  de  entidad  "colaboradora"  de  la  Conselleria,  habiendo
quedado  inscrita  en  el  registro  con  el  número  1/2005  por  lo  que  permite  convenir  con  las
corporaciones locales la realización de funciones en materia de protección de animales, de acuerdo
con lo que estable el artículo 42 de la misma Ley.

4. Que el artículo 42 de la Ley 1/1992, de 8 de abril, de protección de los animales que viven en el
entorno  humano  establece  que  “la  Conselleria  de  Agricultura  y  Pesca  y,  si  procede,  las
corporaciones locales podrán convenir con las entidades colaboradoras con la realización de las
siguientes funciones:

a) Recogida de animales vagabundos o abandonados, así como los entregados por sus
propietarios.
b) El uso de sus albergues para los depósitos de animales durante los plazos señalados en los
artículos  30  y  31,  durante  las  cuarentenas que establece la  legislación  sanitaria  vigente  o
durante las que puedan establecerse.
b) Proceder a la donación a terceros o al sacrificio eutanásico de acuerdo con el que
establece esta Ley.
c) Inspeccionar  los  establecimientos  relacionados  con  los  animales  de  compañía,
domesticados o salvajes en cautividad y cursar, si se tercia, las correspondientes denuncias
ante la autoridad competente para la instrucción del expediente sancionador correspondiente".

5. Que el Ayuntamiento y la Fundación SOS ANIMAL firmaron un Convenio de Cesión del Uso de
instalaciones el 5 de diciembre de 2008 con una vigencia de 30 años.

6. Que el Ayuntamiento y la Fundación SOS Animal, para facilitar el cumplimiento de sus objetivos
comunes de protección de animales, desean establecer un régimen de colaboración que le permita
un mejor cumplimiento tanto de las competencias que la legislación atribuye al Ayuntamiento, como
el objeto propio de la Fundación SOS Animal

Ley 7/2023, de 28 de marzo, de protección de los derechos y el bienestar de los animales, en su artículo 3
q) define las Entidades de protección animal como aquellas entidades sin ánimo de lucro, que desarrollen

cualquier  actividad de cuidado,  rescate,  rehabilitación,  búsqueda de adopción  de animales,  gestión  de

colonias felinas, concienciación en tenencia responsable o defensa jurídica de los animales, inscritas en el

Registro de entidades de protección animal de conformidad con lo dispuesto en esta ley



En consecuencia, con lo anterior, en presencia de lo que se disponga en los artículos 41 y siguientes en la
Ley 1/1992,  de 8 de abril,  de protección de los animales que viven en el  entorno humano,  el  Decreto
53/1994 de 13 de mayo, por el cual se aprueba su Reglamento de desarrollo y aplicación, el artículo 111 del
RDL 781/1986, de 18 de abril, y otras disposiciones aplicables a la materia, con ambas partes acuerdan
firmar el presente convenio de colaboración.

CLAUSULAS

Primera. Objeto del Convenio.

Es objeto de este convenio regular la colaboración entre la Fundación SOS ANIMAL y el Ayuntamiento de
Calvià para un mejor cumplimiento, aplicación y desarrollo de actuaciones de protección de los animales
que viven en el  entorno humano, y tendentes a conseguir  en el  término municipal  de Calvià un mejor
cumplimiento de las finalidades de la Ley 1/1992, de 8 de abril, y del Decreto 56/1994, de 13 de mayo, por
el cual se aprueba el Reglamento para su desarrollo y aplicación, así como de la Ordenanza municipal
sobre bienestar y tenencia de animales al entorno humano, y concretamente en cuanto a la participación y
colaboración de la Fundación en los tareas de gestión del servicio municipal de recogida y acogida de
animales.

Segunda. Compromisos de la Fundación SOS Animal

A los efectos anteriores, los trabajos de colaboración correspondientes a la Fundación SOS ANIMAL serán
los siguientes:

       1, ADOPCIÓN DE ANIMALES VAGABUNDOS, ABANDONADOS Y CEDIDOS:

a) La Fundación colaboradora con el Ayuntamiento para localizar posibles adoptantes de los animales
en el caso que no resulte posible localizar a la persona propietaria o que esta no lo recoja en el
término legalmente establecido.

b) La  Fundación  realizará  las  actuaciones  que  considere  convenientes  para  encontrar  un  posible
propietario  de estos animales,  dando opción  a su acogida una vez hayan pasado los términos
estipulados.

c) La Fundación colaborará en el depósito o tutela de animales que por cualquier motivo estén bajo
responsabilidad del Ayuntamiento con las condiciones que se pacten.

d) Acoger y promover las adopciones de los animales del centro de acogida municipal evitando en lo
posible largas estancias de los perros en las instalaciones municipales.  

e) Semestralmente,  la  Fundación  deberá  entregar  un  informe  de  las  adopciones  realizadas  en el
Municipio tanto de perros como de gatos, para llevar un control estadístico de las adopciones que
se realizan en todo el Municipio.

2. GESTION Y MANTENIMIENTO DE LOS ANIMALES

a) La Fundación deberá  llevar  a cabo el  seguimiento y atención sanitaria  a los animales que se
reciban o permanezcan en las instalaciones cedidas a la Fundación y colaborará en el seguimiento
y  atención  sanitaria  de  los  animales   del  centro  de  acogida  municipal,  incluyendo  las
identificaciones y vacunaciones.

b) Colaborar  con  los  técnicos  del  Ayuntamiento  en  las  tareas  de  inspecciones  relacionadas  con
animales de compañía dentro del término municipal.

c) La Fundación se hará cargo de la gestión y mantenimiento de las especies felinas abandonadas o
vagabundas,   y  cedidas mediante  las  instalaciones destinadas  como “gatera”,  y  gestionará  su
adopción. 

d) Utilizar y gestionar las instalaciones por los felinos cedidos a la  Fundación como dependencia
necesaria para llevar a cabo la acogida, tratamiento y curas de gatos y mantenerla en adecuadas
condiciones de salubridad e higiene para evitar la transmisión de enfermedades.



e) La Fundación colaborará con el Ayuntamiento en la Coordinación y seguimiento de colonias felinas
del municipio, según el articulo 39. b de la ley 7/2023 “La administración local podrá colaborar con
entidades de Gestión de Colonias Felinas debidamente inscritas en el Registro de entidades de
protección  animal  para la  implantación  y  desarrollo  de  los  Programas de Gestión de  Colonias
Felinas. 

f) Colaborar con el Ayuntamiento en el diseño y puesta en marcha de las campañas que puedan
llevarse a cabo de concienciación sobre la protección y defensa de animales abandonados y las
campañas divulgativas para fomentar la adopción y tenencia responsable de animales, o cualquier
otro tema de interés que se considere.

g) La Fundación tendrá que presentar anualmente en el Ayuntamiento una memoria con los trabajos
realizados a lo largo de cada año de vigencia del presente convenio.

Anualmente,  la  comisión  paritaria  formada  por  un  integrante  de  cada  entidad,  decidirá  las  tareas  de
colaboración y resolverá las dudas, entendiendo que prevalecerá el criterio del Responsable municipal.

Tercera. Compromisos y tareas del Ayuntamiento de Calvià

1. El  Ayuntamiento  compartirá,  en  el  ámbito  de  sus  competencias,  el  uso  de  las  instalaciones
existentes  en  el  centro  de  acogida  de  animales  de  la  "perrera  municipal"  y  que  no  quedan
especificadas  en  el  convenio  firmado  el  5  de  diciembre  de  2008  de  cesión  de  uso  de  las
instalaciones.

2. El  Ayuntamiento  comparte  con  la  Fundación  la  realización  de  los  trabajos  necesarios  para  el
desarrollo de las actividades enumeradas en la cláusula 2.ª, en el ámbito de sus competencias y de
la legislación aplicable.

3. El  Ayuntamiento continuará,  como hasta hoy,  con el  pago de la  electricidad y  del  agua de las
instalaciones,  así  como  el  mantenimiento  de  las  instalaciones  de  tratamiento  de  las  aguas
residuales.

4. El Ayuntamiento de Calvià seguirá realizando las labores administrativas, de gestión e inspección en
el ámbito de sus competencias. Dentro de estas premisas, el Ayuntamiento realiza las siguientes
tareas:

a) la recogida de animales vagabundos y abandonados, por el que dispondrá de un servicio para
efectuar la recogida y traslado de los animales sueltos y/o abandonados que se encuentren en
zonas públicas a requerimiento de la Policia Local o de los servicios municipales competentes.
Incluirá un servicio de urgencias de 24h para aquellos casos que se requiera una intervención
inmediata.  Las  urgencias  que  lo  requieran  serán  llevadas  a  las  Clínicas  Veterinarias  para
efectuar diagnóstico y primeros auxilios hasta que se localice al propietario o pueda entrar en el
centro de acogida municipal. Estos gastos serán a cargo del propietario o en su defecto del
Ayuntamiento. Eso se realizará únicamente en el termino municipal de Calvià.

b) El Ayuntamiento nombrará a un Responsable Municipal que realice las labores de supervisión y
coordinación de la Fundación SOS Animal y del seguimiento de las cláusulas y objeto del presente
convenio.

c) Se dispondrá de personal suficiente en el Centro de acogida municipal de animales a disposición
de las labores de la atención y mantenimiento de los animales, las administrativas propias del centro
y para atención al ciudadano, .en el horario establecido por los servicios municipales.

d) El Ayuntamiento reservará en los presupuestos municipales las partidas necesarias para poder
atender a los pagos a la Fundación por los trabajos de colaboración realizados, según se detalla en
la cláusula siguiente:

Quedan fuera del ámbito de este convenio los trabajos propios e inherentes a la Administración
Municipal o a otros que no queden específicamente estipulados en el presente documento.



Cuarta. Beneficiario e importe de la subvención.

El  beneficiario  de  la  subvención  es,  en  los  términos  que establece este  convenio,  la  Fundación  SOS
ANIMAL, con CIF G-57290983.

Con el objeto de sufragar los gastos ocasionados por la Fundación SOS ANIMAL por los trabajos realizados
y la colaboración prestada, el Ayuntamiento de Calvià librará a la Fundación, unas aportaciones económicas
anuales por las siguientes cuantías y conceptos:

Por los trabajos de adopción de animales abandonados o sin propietario legalmente reconocido y localizado
según el subapartado 1) de la cláusula segunda, y mantenimiento de animales en las instalaciones cedidas
a la Fundación según el subapartado 2) de la cláusula segunda, 50.000,00 euros anualmente, con cargo a
la partida del presupuesto 302 17300 4800001 "Subvención SOS Animal".

El pago de estas subvenciones tendrán que ser justificadas mediante facturas objeto de este convenio y
serán  debidamente  documentadas  por  parte  de  la  Fundación.  Tendrá  que  incluir  una  relación  de  las
actuaciones realizadas y los resultados obtenidos.

Quinta. Duración del convenio

El plazo de vigencia del presente convenio empieza el día 1 de febrero del 2024  hasta el 31 de diciembre
de 2025, prorrogables por un máximo de 1 periodo bianual más, hasta un máximo total de 4 años, excepto
denuncia de alguna de las partes realizada con al menos dos meses de antelación al final de cada periodo
bianual.

Las prórrogas se efectuarán de forma expresa por ambas partes.

Sexta. Mecanismo de seguimiento

Para  facilitar  la  coordinación  y  seguimiento  de  las  cláusulas  establecidas  en  el  presente  convenio,  la
Fundación  nombrará  a  una  persona  como  interlocutor  válido  ante  el  Ayuntamiento.  El  Ayuntamiento
nombrará a una persona Responsable de la  coordinación y  seguimiento del  cumplimiento tanto  de las
prescripciones recogidas en el presente convenio como de la normativa aplicable y de recoger aquellas
sugerencias y propuestas que la Fundación pudiera presentar a la administración municipal.

Esta comisión paritaria de seguimiento del convenio se reunirá como mínimo semestralmente. Y en todo
caso, siempre que lo solicite una de las partes.

Séptima. Extinción del convenio.

El presente convenio se extinguirá por el cumplimiento de las actuaciones que constituyen su objeto o para
incurrir en alguna de las siguientes causas de resolución:

1) Por el transcurso del plazo de vigencia del convenio sin haberse acordado la prórroga del mismo.
2) El acuerdo unánime de todas las personas firmantes.
3) El incumplimiento de las obligaciones y compromisos asumidos por parte de alguna de las personas

firmantes.
4) El cambio del objeto de la Fundación o su disolución.

Octava. Jurisdicción.

Las partes se comprometen a resolver de manera amistosa cualquier desacuerdo que pudiera surgir en el
desarrollo del presente convenio. En caso de no ser posible una solución amigable, y resultar procedente



litigio judicial, las partes acuerdan, con renuncia exprés a cualquier otro fuero que pudiera corresponderlos,
someter a la jurisdicción y competencia de los tribunales de Palma.

Quedarán derogados y sin efecto total o parcialmente aquellos convenios con fecha anterior a este que
tengan especificaciones y cláusulas que contravengan o sean incompatibles con el presente convenio.

Novena. Principios de actuación.

Las partes firmantes de este convenio y, si procede, sus representantes legales, actuarán en todo momento
de acuerdo con los principios de buena fe y eficacia porque el presente convenio se ejecute con éxito.”

“PRÒRROGA DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L’AJUNTAMENT DE CALVIÀ I SERVICIOS
DE  TELEASISTENCIA SA (ATENZIA)  PER A LA UTILITZACIÓ  DE  L'ESPAI  DE  L'ASSOCIACIÓ  DE
PERSONES  MAJORS  DE  SANTA  PONÇA  PER  DUR  A  TERME  PROGRAMES  MODULARS  DE
PROMOCIÓ DE L'AUTONOMIA PERSONAL PER A PERSONES EN SITUACIÓ DE DEPENDÈNCIA

A Calvià, 20 de febrer de 2024

INTERVENEN

D’una banda, el Sr. Juan Antonio Amengual Guasp, Batle President de l'Ajuntament de Calvià, en virtut
d'acord del Ple extraordinari de la sessió de dia 17 de juny de 2023, qui intervé en nom i representació de
l'Ajuntament de Calvià, en ús de les facultats que li confereix la legislació vigent, amb domicili al carrer Julià
Bujosa Sans, Batle,1, de Calvià.

I  d'una  altra,  la  Sra.  Silvia  Ana  Fornés  Wheeler,  en  qualitat  d'apoderada  de  l'entitat  Servicios  de
Teleasistencia SA. (Atenzia) amb seu social a les Illes Balears i NIF domicili social a 28020 Madrid, Plaça
Manuel Gómez Moreno, número 2, amb CIF nombre A-80495864.

Totes  dues  parts  es  reconeixen  mútua  i  recíprocament  la  capacitat  legal  necessària  per  formalitzar  el
present document, i

MANIFESTEN

Primer.- Que la Llei 39/2006, de 14 de desembre, de promoció de l’autonomia personal i  atenció a les
persones en situació de dependència estableix a l’article 1 que el seu objecte es regular les condicions
bàsiques  que  garanteixin  la  igualtat  en  l’exercici  del  dret  subjectiu  de  la  ciutadania  a  la  promoció  a
l’autonomia personal  i  atenció a les persones en situació de dependència,  mitjançant  el  Sistema per a
l’Autonomia i Atenció a la Dependència (en endavant, SAAD), amb la col·laboració i la participació de totes
les administracions públiques.

Segon.- El SAAD respon a una acció coordinada i cooperativa de l’Administració general de l’Estat i les
comunitats autònomes que preveu mesures en totes les àrees que afecten a les persones en situació de
dependència, amb la participació, si escau, de les entitats locals, d’acord amb el que estableix l’article 1.2 de
la Llei 39/2006.

Tercer.- Segons l'article 1.1 de “l'Ordenança reguladora de la cessió d'ús de locals i instal·lacions municipals
de l'Ajuntament de Calvià”, les cessions d'ús tenen per finalitat proporcionar a les persones o entitats un
espai on puguin desenvolupar les seves activitats i aconseguir els seus objectius de projectes o estatutaris,
sempre amb vocació d'estabilitat i de continuïtat.

Quart.- Que la Conselleria d’Afers Socials i Esports ha acordat un nou concert amb l'entitat Servicios de
Teleasistencia S.A. (Atenzia), que va entrar en vigor el dia 1 de gener de 2024 i està previst finalitzi el 15
novembre de 2025, per a continuar la prestació del servei a través de la realització de mòduls de promoció
de l'autonomia personal, amb actuacions d'estimulació cognitiva, rehabilitació funcional, habilitats socials i
relacionals per a persones en situació de dependència i formació de persones cuidadores. Dels 177 mòduls
que Atenzia té assignats a través de l’esmentat concert, 8 mòduls es duran a terme al municipi de Calvià
(Àrea Ponent, Tramuntana i limítrofs de Palma)..



Cinquè.- Que l'Ajuntament de Calvià considera convenient establir  acords de col·laboració que permetin
millorar i desenvolupar projectes al municipi dirigits a la millora de l'autonomia de les persones en situació
de dependència

 Per tot això,  ambdues parts

CONVENEN

La pròrroga de la cessió d'ús per part  de l’Ajuntament de Calvià d’un espai ubicat a la “Associació de
persones majors de Santa Ponça” per dur a terme els tallers grupals que requereix el Servei de Promoció de
l’Autonomia Personal amb programes modulars per a persones en situació de dependència.

CLÀUSULES

PRIMERA. Obligacions de les parts

Per part de l’Ajuntament de Calvià

1. Autoritza la utilització per part de l'entitat Servicios de Teleasistencia SA (Atenzia) de l'espai on està
ubicada l'Associació de Persones Majors de Santa Ponça els dilluns i dimecres de 9,00 a 13,00
hores. L'esmentat espai està situat a C/ Riu Sil, 6,  baixos, CP 07180 de Santa Ponça.

2. Aporta l'espai,  el  mobiliari  (cadires i  taules),  i  el  manteniment pel  correcte desenvolupament de
l'activitat.

3. Assumirà  les  despeses  relatives  al  consum de  subministraments  bàsics  d'aigua,  llum,  neteja  i
manteniment. 

4. Mantindrà la conservació en òptimes condicions de salubritat i higiene dels espais d'ús comú.

5. Realitzarà les reparacions i reposicions destinades al manteniment estructural de l'edifici.

Per part de Servicios de Teleasistencia SA (Atenzia)

1. Es compromet a tenir cura de les instal·lacions i a mantenir-les en bon estat de conservació i en el
seu cas, reparar la infraestructura i equipaments que s'espatllin o extraviïn

2. Es compromet a utilitzar l'espai tan sols els dies i horaris acordats. Així mateix, es compromet a
avisar  a  la  cap del  Servei  d'Intervenció  Social  i  Gent  Gran o persona en qui  delegui  quan les
previsions d'utilització es modifiquin per qualsevol motiu.

3. Tenir contractada una pòlissa d'assegurança que cobreixi totes les activitats a realitzar en el marc
d'aquest Conveni.

4. Custodiar les claus de l'espai cedit i tancar-lo sempre al finalitzar l'activitat.

5. Es compromet a recollir a la memòria d'activitats desenvolupades les dades estadístiques de les
persones  ateses:  zona de residència  dins  el  municipi,  sexe,  nivell  de  dependència,  nombre  de
persones ateses i  edat,  tallers i  activitats desenvolupades, valoració i grau de satisfacció de les
persones ateses, valoració de la funcionalitat i idoneïtat de l'espai cedit per al desenvolupament de
l'activitat. 

6. Comunicar a l'Ajuntament qualsevol incidència significativa relacionada amb les instal·lacions de les
quals s'ha acordat la cessió d'ús.

S'establiran els espais de coordinació necessaris per al bon desenvolupament dels objectius d'aquest acord.
Hi haurà, al menys, una reunió semestral per a la valoració del present Conveni.

SEGONA. Contingut econòmic

El present conveni no té contingut econòmic. Per tant, no origina cap despesa i obligació econòmica per les
parts.

TERCERA. Vigència



Aquest Conveni finalitzarà el dia 31 de desembre de 2025. No obstant, podrà ser prorrogat si es renova
l'Acció concertada entre la Conselleria d'Afers Socials i Esports i  l'entitat  Servicios de Teleassitència SA
(Atenzia) per dur a terme accions de Promoció de l'Autonomia Personal dirigides a persones en situació de
Dependència residents al municipi de Calvià.

CUARTA. Extinció

El present conveni podrà extingir-se per una o diverses de les causes següents:

1. Per mutu acord entre les parts.

2. Per renúncia de l'entitat cessionària o per falta d'utilització efectiva dels espais cedits.

3. Per la realització d'altres activitats no contemplades en el conveni de cessió.

4. Per dissolució de l'entitat beneficiària si és persona jurídica.

5. Per necessitat d'ús del local per a la prestació d'altres serveis públics que el requereixin.

6. L'incompliment,  per  una  de  les  dues  parts,  de  qualsevol  de  les  obligacions  i  responsabilitats
expressades en el present conveni.

L’extinció de la cessió o de l’autorització d’ús per qualsevol de les causes esmentades no donarà dret a
l’entitat a cap tipus d’indemnització o compensació econòmica.”

“Conveni subscrit entre l'Ajuntament de Calvià i l’entitat Casa de Valencia en Calvià. Falla el Toro,
per a concessió de subvenció nominativa per sufragar part de les despeses derivades del lloguer del
local que utilitza, així com per fer front a la celebració de les Falles 2024

Calvià, 12 de març de 2024 

Parts

Esperanza Catalá Ribó, Tinenta de batle delegada de Policia Local, Protecció civil, Joventut, Participació
ciutadana, Esdeveniments i Ciutadans estrangers, i actuant mitjançant Decret de Delegació de Batlia de
data 21 de novembre de 2023.

Óscar Blanco Domingo, en nom i representació de l'entitat Casa de Valencia en Calvià. Falla el Toro, amb
CIF G07665250 i número 30 del Registre municipal d’entitats ciutadanes, amb poders suficients per aquest
acte, en virtut dels estatuts de l'Associació.

Ambdues parts es reconeixen competència i capacitat, respectivament, per a formalitzar el present conveni.

Antecedents

1. L’Ajuntament de Calvià, en la mesura de les seves possibilitats, facilita l'accés a l'ús dels locals i
instal·lacions municipals a aquelles entitats o associacions que, sense ànim de lucre, tinguin per
objecte  fomentar  la  participació  ciutadana,  així  com la  defensa dels  interessos  generals  de  la
ciutadania. 

2. Casa de Valencia en Calvià. Falla el Toro utilitza un local, en règim de lloguer, per portar a terme les
seves activitats, ja que l’Ajuntament no disposa d’un local municipal per cedir-ne l'ús a aquesta
entitat.

3. La base núm. 58 de les bases d’execució del Pressupost per a l’exercici 2024, estableix quines són
les subvencions nominatives previstes, entre les que es troba la Casa de Valencia en Calvià. Falla
el Toro. L’Ajuntament de Calvià, anualment, concedeix a aquesta entitat una subvenció per sufragar
les despeses derivades del lloguer del local que utilitza aquesta entitat pel desenvolupament de les
seves activitats, així com per fer front a la celebració de Falles.

4. Tal i com es preveu a l’article 65.3 del Reglament de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General
de Subvencions, l’Ajuntament de Calvià, d’ofici, inicia la tramitació de concessió de la subvenció
nominativa, en base a raons d’interès públic, social i econòmic. 



5. Reunits el dia 6 de febrer, Oscar Blanco Domingo, en nom i representació de l’entitat Casa de
Valencia  en  Calvià.  Falla  el  Toro  amb  Sebastià  Vallbona  Bonet  Director  general  de  Cultura,
Participació Ciutadana, Joventut, Organització d'Actes i Transparència, i amb el vistiplau de Simón
Fuentes  Mackintosh,  Regidor  delegat  especial  dels  àrees  de  Participació  Ciutadana,
Esdeveniments i  Festes, i  Servei de Formació, Ocupació i  Emprenedoria,  s'acorden els termes
d'aquest conveni.

6. Per això, amb aquesta finalitat i de conformitat amb l'article 49 de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de
règim jurídic del  sector  públic,  els reunits estableixen el  present  pacte,  de conformitat  amb les
següents: 

Clàusules 

Primera. Objecte. 

El present conveni té per objecte la col·laboració en les despeses derivades del lloguer del local que utilitza
aquesta entitat pel desenvolupament de les seves activitats, la contractació de la documentació tècnica per
a  la  tramitació  de  les  llicències  d'activitats  no  permanents,  (memòria  tècnica,  pla  d’emergència  i
autoprotecció,  informe d’estudi  acústic,  certificació d’instal·lació  elèctrica  i  demés tràmits  preceptius),  el
servei  sanitari  extrahospitalari  (ambulàncies),  així  com per  fer  front  a  la  resta  de  les  despeses  per  la
celebració de les Falles 2024, que tindrà lloc els dies 12,13 i 14 d’abril de 2024.

Segona. Compromisos i obligacions.

1. L'Ajuntament  de Calvià aportarà la quantitat  de  quinze mil  euros (15.000,00 €)  en concepte de
subvenció per fer front a les despeses abans esmentades.

2. Aquesta  despesa  està  prevista  en  el  pressupost  municipal  2024,  núm.  de  partida  102  92400
4800010 (Subvenció dinamització zones). 

3. La  quantitat  total  de  la  subvenció  serà  abonada en un  sol  pagament,  un  cop sigui  adoptat  el
corresponent Acord per la Junta de Govern Local. 

4. L'Ajuntament de Calvià haurà de revisar les factures i comprovants necessaris justificatius de la
subvenció atorgada en els termes i condicions previstos en la legislació que li sigui aplicable.

Tercera. Acceptació de la subvenció

La subvenció s’entén acceptada des de la signatura del present conveni.

Quarta. Justificació de la subvenció

La justificació es  durà a terme abans del  28 de febrer  de 2025 i  es  presentarà al  registre general  de
l'Ajuntament de Calvià, per mitjans electrònics. De conformitat amb el que estableix l'article 68.4 de la Llei
39/2015, d'1 d'octubre, de procediment administratiu comú de les administracions públiques, si alguna de les
entitats interessades presenta la justificació presencialment, se li requerirà perquè presenti la seva sol·licitud
per mitjans electrònics vàlids. 

Les factures presentades hauran de contenir, com a mínim, les dades següents:
● Nom  i  cognom  o  raó  social  de  les  persones  o  empreses  proveïdores,  amb  el  NIF  o  el  CIF

corresponent.
● Quantitat i preu unitari.

● IVA desglossat o l’expressió d’IVA inclòs.

● Descripció  suficient  del  subministrament  o  servei,  en  cas  contrari  caldrà  adjuntar  document
explicatiu.

● Número i data de la factura.

Cinquena. Seguiment, vigilància i control d’execució 



Els problemes d’interpretació i  compliment que poden plantejar-se respecte al  conveni,  així  com el  seu
seguiment,  vigilància  i  control  de  l’execució  seran  a  càrrec  de  l'Àrea  de  Participació  ciutadana  i  un
representant de l’entitat.  

Sisena. Vigència i extinció

La durada del present conveni és per a l'any en curs, a comptar de la data de signatura d'aquest conveni
fins al 28 de febrer de 2025. 

Serà causa de resolució del present conveni l’incompliment de les obligacions i  condicions previstes en
aquest. 

Setena. Protecció de dades 

Les actuacions objecte  del  present  conveni  es  prestaran amb la  subjecció  a  la  legislació  vigent  sobre
protecció de dades de caràcter personal i en particular amb subjecció al Reglament 2016/679 del Parlament
Europeu i del Consell de 27 d'abril de 2016 i a la Llei orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de protecció de
Dades Personals i garantia dels drets digitals. 

Vuitena. Jurisdicció 

Les dues parts se sotmeten als Tribunals de Justícia de les Illes Balears amb renúncia a qualsevol altre que
pogués correspondre’ls, per resoldre qualsevol qüestió que es pugui suscitar amb motiu de la interpretació
d’aquest Conveni.” 

“CONVENIO ENTRE EL DEPARTAMENTO DE SERVICIOS SOCIALES DEL AJUNTAMENT DE CALVIÀ Y
LA  FUNDACIÓ  PROJECTE  JOVE  PARA  COLABORAR  EN  LA  APLICACIÓN  DE  MEDIDAS
ALTERNATIVAS A LA SANCIÓN ECONÓMICA POR INFRACCIÓN DE LA “ORDENANZA MUNICIPAL
PARA EL FOMENTO DE LA CONVIVENCIA EN CALVIÀ”

En Calvià, a 15 de marzo de 2024

REUNIDOS

De una parte, el Sr. Juan Antonio Amengual Guasp, Alcalde Presidente del Ajuntament de Calvià, en virtud
de acuerdo del Pleno extraordinario celebrado en la sesión de fecha 17 de junio de 2023, quien interviene
en nombre y representación del Ajuntament de Calvià, en uso de las facultades que le confiere la legislación
vigente, con domicilio en la calle Julia Bujosa Sans, Batlle, 1, de Calvià.

Y de otra parte, el Sr. Jesús Mullor Román, actuando como representante legal de la Fundació Projecte
Jove, con CIF núm. G-07803570 y domicilio social en la calle Projecte Home, 4, C.P. 07007, de Palma.

Ambas  partes  se  reconocen  mutua  y  recíprocamente  la  capacidad  legal  necesaria  para  formalizar  el
presente documento, y

MANIFIESTAN

Primero.- Que de conformidad con lo previsto en la Ley 7/85, de 2 de abril, Reguladora de las Bases de
Régimen Local, modificada por la Ley 27/2013, de 27 de diciembre, de Racionalización y Sostenibilidad de
la Administración Local, y en el Real Decreto 2568/1986, de 28 de noviembre, que desarrolla el Reglamento
de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las entidades Locales, el Municipio, para la gestión
de sus intereses y en el ámbito de sus competencias, puede promover actividades y prestar los servicios
públicos que contribuyan a satisfacer las necesidades y aspiraciones de la comunidad vecinal.

Segundo.-  La  Fundació  Projecte  Jove  tiene  como  objeto  el  tratamiento  educativo  terapéutico  de  la
drogadicción para los jóvenes menores de 21 años. También la orientación, asesoramiento y soporte a los
familiares que precisen de ello,  por una problemática relacionada con el  consumo de drogas entre los
jóvenes. Y, además, la promoción de todo tipo de actividades dirigidas al entorno socio-educativo, con el fin
de prevenir la drogadicción, y el soporte a la investigación del fenómeno del consumo de drogas entre los
jóvenes.



Tercero.-  El  Ajuntament  de Calvià aprobó definitivamente, en sesión plenaria celebrada en fecha 29 de
septiembre de 2016, la “Ordenanza municipal para el fomento de la convivencia en Calvià”, que se publicó
en el BOIB Núm. 129, de 11 de octubre de 2016. Así, en fecha 10 de mayo de 2017, se aprobó Decreto de
Alcaldía en relación al artículo 44 del Título V de la citada Ordenanza municipal, decreto que se publicó en
el BOIB Núm. 59 de 16 de mayo de 2017.

Asimismo, por Resolución de Alcaldía de fecha 2 de noviembre de 2016, publicada en el BOIB Núm. 152 de
3 de diciembre de 2016, se aprobó el catálogo de infracciones y sanciones de la Ordenanza Municipal para
el fomento de la convivencia en Calvià, y en el BOIB Núm. 34 de 17 de marzo de 2018, se publicó la
resolución de Alcaldía de fecha 12 de marzo de 2018, que revisa el catálogo de infracciones y sanciones de
la ordenanza de fomento de la convivencia en Calvià.

El  artículo  57  de la  mencionada ordenanza establece  en su  punto  primero  que  “El  Ajuntament  puede
sustituir la sanción de multa por sesiones formativas, participación en actividades cívicas u otro tipo de
trabajos para la comunidad, en aquellos casos en que así se determine por Decreto de Alcaldía”.

Cuarto.- Con la finalidad de prevenir y educar en el marco de la salud de los y las menores y de mejorar la
convivencia ciudadana,  en  aplicación de  lo  dispuesto en  el  art.  57 de la  Ordenanza Municipal  para  el
fomento de la Convivencia en Calvià, por el Alcalde Presidente del Ajuntament de Calvià, en fecha 17 de
abril  de  2019,  se  aprobó  un  Decreto  que  permite  la  sustitución  de  la  sanción  de  multa  por  sesiones
formativas,  participación  en  actividades  cívicas  y  otro  tipo  de  trabajos  para  la  comunidad  en  aquellas
infracciones relacionadas con el consumo de alcohol y la práctica del botellón en la vía pública o por el
consumo o tenencia ilícita de drogas tóxicas, estupefacientes o sustancias psicotrópicas, en lugares, vías,
establecimientos públicos o transportes colectivos, Decreto que se publicó en el BOIB Núm. 54 de fecha 25
de abril de 2019.

Quinto.- Que el Departamento de Servicios Sociales del Ajuntament de Calvià está interesado en seguir
colaborando con la Fundació Projecte Jove para continuar con esta labor en el ámbito de la mejora de la
salud de los y las menores mediante el desarrollo de acciones de formación y de prevención a fin  de
sustituir la sanción económica por la participación en dichas acciones.

Por todo lo anterior ambas partes

ACUERDAN

Firmar un nuevo convenio de colaboración entre el Ajuntament de Calvià y la Fundació Projecte Jove para la
aplicación  de acciones educativas a  familias  de  menores que sustituyan las  sanciones económicas de
aplicación de la Ordenanza para el fomento de la convivencia en Calvià.

Ambas partes adquieren los siguientes compromisos:

Primero.- Por parte del Ajuntament de Calvià, se derivará mediante los procedimientos oportunos a las
familias solicitantes que cumpliendo los requisitos de la ordenanza municipal, soliciten la sustitución de la
sanción económica por la participación en las acciones formativas y de prevención.

Segundo.- Por parte de la Fundació Projecte Jove se procederá a desarrollar un taller consistente en dos
sesiones dirigidas a las familias de los y las menores infractores/as. La periodicidad de la implementación
del  taller  dependerá  del  número  de  solicitudes  de  realización  de  las  medidas  alternativas.  Cada  taller
contará con una capacidad mínima de 8 personas. De darse la modalidad online, ésta ha de ser para
personas no residentes en la isla y su participación se ha de contabilizar en la misma sesión contando
también con un mínimo de 8 personas asistentes. A su finalización, se emitirá un certificado de cumplimiento
de la medida.

Tercero.- Vigencia.- Este convenio entrará en vigor el 11 de abril de 2024 y finalizará el 10 de abril de 2028.
Finalizada su vigencia, este documento podrá ser objeto de prórroga hasta un máximo de cuatro (4) años
más.

Cuarto.- Este convenio no contiene ninguna obligación ni compromiso económico.

Quinto.- Mecanismos de seguimiento, vigilancia y control del convenio.- Los mismos se llevarán a cabo por
ambas  partes  de  forma  coordinada,  pudiendo  nombrarse,  a  petición  de  cualquiera  de  las  partes,  una



comisión mixta que pueda resolver los problemas de interpretación y cumplimiento del convenio. Ésta estará
compuesta por dos representantes de cada una de las partes y se ha de reunir siempre que lo solicite
alguna de las mismas. El régimen de funcionamiento y adopción de acuerdos es el establecido en la Ley
40/2015, de 1 de octubre, para el funcionamiento de los órganos colegiados.

Sexto.- Serán causas de resolución del presente convenio:

• El acuerdo unánime de todas las personas firmantes.

• La existencia de causas de interés público.

• El incumplimiento de las obligaciones y compromisos asumidos por parte de alguna de las personas
firmantes.

• Por decisión judicial declaratoria de la nulidad del convenio.

• La  imposibilidad  material  de  continuarlo  por  acontecimientos  imprevisibles  que  no  se  hubieran
podido prever antes de la formalización del convenio.

Séptimo.-  Régimen  de  modificación  del  convenio.-  El  contenido  del  presente  documento  podrá  ser
modificado por acuerdo unánime de las partes firmantes del mismo.

Octavo.- Protección de datos.- Por el contenido del convenio se tratarán datos de carácter personal, para lo
que se utilizarán medios informáticos u otros medios de tratamiento automatizado de datos de carácter
personal de las personas usuarias del programa, y por ello se dará cumplimiento a lo dispuesto en la Ley
Orgánica  3/2018,  de  5  de  diciembre,  de  Protección  de  Datos  de  Carácter  Personal  y  garantía  de  los
derechos  digitales,  y  en  su  normativa  de  desarrollo,  y  el  Reglamento  (UE)  2016/679  del  Parlamento
Europeo y del Consejo de 27 de abril de 2016 relativo a la protección de las personas físicas en lo que
respecta al tratamiento de datos personales (RGPD), así como la normativa complementaria.

Noveno.- Régimen Jurídico.- El presente convenio se regirá por lo establecido en sus cláusulas, y en lo no
previsto en las mismas, por la Ley 39/2015, de 1 de octubre, de Régimen Jurídico del Sector Público, y la
Ley 40/2015, de 1 de octubre, de Régimen Jurídico del Sector Público”

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240425&punto  =16  

17. ASSUMPTES D’URGÈNCIA.

No va haver-hi. 

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240425&punto=  17  

18. PRECS I PREGUNTES.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240425&punto=  18  

1. Pregunta efectuada per la Sra. Pallicer Sánchez.

Els veinats de Peguera ens comenten que a la platja  de Tora de Peguera hi  havia un joc infantil,  una
piràmide de cordes, i un tractor dels que netejen les platges el va ferir i el va rompre, el joc es va retirar de la
platja i els veinats demanen si es tornarà a instal·lar. 

2. Pregunta efectuada pel Sr. Máñez González.

Dado el considerable incremento del parque de automóviles eléctricos, fue de un 39 por ciento el año 2023
con respecto al año 2022, pregunta si  tienen previsto instalar más puntos de recarga en el municipio en
general y concretamente en El Toro, por ejemplo en el aparcamiento del campo de baloncesto, frente a la
plaza Europa o en la plaza Migdia.



3. Pregunta efectuada per la Sra. Rojano Pérez.

En relación con la zona deportiva de Es Capdellà señala que se han retirado las porterías, pregunta por qué
motivo se han retirado y cuándo tienen previsto volver a instalarlas.

En relación con el mismo espacio solicita se regule el horario de encendido y apagado automático de los
focos, dado que tras el cambio de horario se encienden y apagan muy pronto. Solicita que el espacio en
horario de verano esté alumbrado hasta las doce de la noche. En su defecto solicita que el concesionario de
“Sa  Vinya”  pueda,  como  cree  anteriormente  se  hacía,  encender  y  apagar  los  focos,  aunque  estén
programados, principalmente los fines de semana. 

Le contesta el Sr. Bujosa Arbona que ya está solicitado que se modifique el horario de los focos, informa
que hace años se cambió el sistema de control de la iluminación y actualmente no es posible que se puedan
encender y apagar manualmente, cree que sería lo ideal que se pudiese hacer así y planteará se estudie
esta posibilidad. 

En relación a la ampliación del horario de iluminación indica que es complicado porque los vecinos que
están en la zona de la calle Major se quejan, por ello sería ideal que desde “Sa Vinya” pudiesen encender la
iluminación únicamente cuando se precise. 

En cuanto a las porterías señala que contestará por escrito y avanza que se han retirado para repararlas.

4. Pregunta efectuada per la Sra. Francés Gárate.

Donde acaba la zona del Paseo del litoral de Santa Ponça y empieza la playa hay un trozo que se ha
desprendido. Desde hace un tiempo hay una vallas puestas, pregunta cuándo está prevista su reparación.

5. Prec efectuat per la Sra. Francés Gárate.

En el Paseo del litoral de Santa Ponça hay zonas en las que hay restos de podas, debieron de podar los
arbustos y los restos desde hace tiempo han quedado allí.

6. Prec efectuat per la Sra. Francés Gárate.

En la playa de Santa Ponça el “monolito / totem” de información de playas hace tiempo que está vacío,
estaría bien que empezara a tener información. 

7. Prec efectuat per la Sra. Francés Gárate.

Pide respeto para el Presidente del Gobierno. E indica al Sr. Alcalde que no hable del CSI, cuando él lo
primero que hizo cuando llegó a la Alcaldía fue revisar si había micros en su despacho, es una falta de
respeto a quien gobernó este municipio durante ocho años. 

8. Pregunta efectuada pel Sr. Recasens Oliver.

Han solicitado información en diferentes ocasiones sobre diferentes proyectos emblemáticos que se dejaron
preparados la legislatura pasada, entre ellos el Paseo de Magaluf. El otro día en lo que era un acto político,
aunque la dinamizadora de zona dijera que no era así y que hacía una invitación extensiva, el equipo de
Vox se dedicó a presentar en el hotel Samos el proyecto de Magaluf. 

Considera que antes de que lo presente un partido político se tendría que presentar a la ciudadanía y a su
grupo, dado que les contestaron que cuándo tuviesen algo para presentarles lo harían. Su grupo se siente
desprotegido y les pide que si ya tienen información para poder presentar se la hagan llegar.

El Sr. Mas Sánchez explica que no se hizo ningún mitín de Vox, lo que hicieron es visitarlo con militantes
para explicarles lo que se va a hacer en el Paseo de Magaluf y no lo hicieron como Vox, cualquiera que
pudo asistir le podrá contar que explicaron el proceso que inicio el anterior equipo de gobierno y rechazo
Costas, porque lo querían hacer más grande, y también les explicaron porque no se puede hacer más



ancho, que es lo que reclama la ciudadanía. Siempre como ayuntamiento, no como Vox. Había el logo de
Vox  pero la gente de Vox también son ciudadanos de Calvià  y quiere que se le explique lo que se va a
hacer en Magaluf y que es lo que va a pasar con el Paseo, simplemente fue una breve explicación.

9. Pregunta efectuada pel Sr. Recasens Oliver.

Les  felicita  porque  han  incluido  los  vehículos  matriculados  de  segunda  mano  en  el  ámbito  de  las
subvenciones a los payeses, tal como les reclamaban. Recuerda que en una sesión plenaria anterior se
debatieron dos mociones, una presentada por su grupo y otra por PP y Vox, con las se apoyaba a la
payesía y dijeron que si bien se había reducido la partida presupuestaria en 25.000 euros si hacía falta se
ampliaría. 

Indica que si las ayudas se otorgan sobre septiembre u octubre parece difícil que si hiciese falta, dados los
plazos  necesarios  para  formalizar  el  expediente  de  incorporación  de  remanentes,  haya  plazo  para
incrementar la partida, por ello solicita que realicen ya la modificación, cree que sería prudente para poder
cumplir con el compromiso adquirido, ya que de no hacerlo los plazos administrativos pueden ir en contra.

En relación  a  unas palabras del  Sr.  Alcalde  en  una reunión  que hacían referencia  a  la  reparación  de
“marjades” y rejillas. Señala que hay cierta confusión en relación a si habrá ayudas a través del Consorcio
Serra  de  Tramuntana  o  si  será  directamente  el  Ajuntament  quien  habilitará  una  línea  de  ayudas  de
subvenciones para el 2025. Solicita que hayan llegar esta información tanto a la “payesía” como a su grupo.

Por último, pregunta si saben algo del posible funcionario que tenía que venir del Consell para ayudar con la
tramitación de las ayudas.

10. Pregunta efectuada pel Sr. Recasens Oliver.

Se refiere al nuevo concepto de “vacío urbano” en Son Caliu. Señala que desde hace meses se habla de la
degradación del barrio de Son Caliu, no sólo él, sino que le acompaña parte 

de la ciudadanía, lo dice para no ofender al Sr. Tascón. 

El llamado vacío urbano en Son Caliu es muy evidente, el deterioro de la zona y la dejadez municipal no
sabe si son debidos a falta de recursos o de conocimiento, pero entiende que los recursos son los mismos
que había antes. La última vez pasó fotos al concejal de zona de varios puntos y ya comentó que no es su
trabajo como miembro de la  oposición el  pasarle las fotos y las ubicaciones. Cree que corresponde al
equipo de gobierno que además tiene medios para ello, como pueden ser el personal de Calvià 2000, los
dinamizadores, así como el trabajo propio que pueda hacer el concejal de la zona a través de los contactos
con las diferentes entidades.

A él le corresponde aquí y ahora denunciar la situación que está viviendo Son Caliu y lo hará por zonas con
diferentes preguntas.

Los pavimentos y remates de la zona peatonal de la calle Burgos así como la proliferación de grafitis en el
mobiliario urbano, en señales e incluso en el tronco de una palmera; la falta de mantenimiento de la zona de
césped donde la tierra va ganando terreno y ahora abarca más que el césped; también hay bancos con las
esquinas carcomidas lo que dificulta evidentemente que se puedan utilizar. Pregunta si lo van a arreglar y
cuándo y si tienen algún plan. 

Hace unas semanas apareció una puerta de acceso a un cuadro eléctrico reventada colindando con el
centro comercial Mercadona y la calle Castellón, en esa misma calle un árbol plantado en la legislatura
pasada está cogiendo una inclinación que fácilmente provocará su caída y ustedes no tienen intención por
lo que se ha visto ni de verlo ni de arreglarlo,  para lo que bastaría ponerle unas guías. Les pregunta qué
sistema tienen ustedes para darse cuenta de todos estos desperfectos que no sean las denuncias que les
formula su grupo. 

Todo lo que ha comentado hasta ahora se refiere a un solo espacio que se ha degradado de una manera
abismal en seis meses.

Continua diciendo que ya les comentó las señales que hay torcidas por Son Caliu y encima les hizo un
mapa y un recorrido pero nada, ni así las han arreglado, además de no arreglarlas se van incrementando,



en  la  avenida  de  Son  Caliu  también  hay  señales  desplomadas  y  farolas  fuera  de  normativa,  con  los
cajetines abiertos lo que supone un peligro brutal.

En la avenida Son Caliu también hay bloques de aceras sin baldosas en la zona de paso de peatones
dificultando la accesibilidad y hay arbolado público que invade la zona peatonal con lo cual impide que la
ciudadanía pueda ir por la acera. Cuando paseas por Son Caliu ves todas estas cosas que saltan a la vista,
por ello no entiende como no se dan cuenta, al igual es porque no se publican en Facebook, cree que es la
actuación que él tendrá que hacer a partir de ahora,  porque cree utilizan mucho el Facebook en vez de las
reuniones. 

El parque de ocio canino está invadido por hierbas y espigas que, además, pueden hacer daño a nuestros
seres sintientes y a nuestras mascotas y no sólo eso, la rejilla perimetral la han tenido que arreglar los
usuarios con cuerdas, además de que la vegetación está descontrolada, el bebedero está atascado, lo que
provoca que la gravilla esté encharcada de manera permanente y proliferen algas. Espera que no  pongan
glifosato en el bebedero de los canes. Cree que es un tema muy delicado y que requiere de una actuación
urgente, pregunta si lo tratarán como tal.

Hace meses también denunciaron las manchas de grasa en el Paseo Calvià y a día de hoy continúan,
manchas a las que el equipo de gobierno llama: “una mezcla de resina”, sea lo que sea el Paseo continúa
manchado.  Pide que si la empresa subcontratada es la responsable y ha hecho una mala ejecución o ha
tenido  un  accidente  que  se  responsabilice  del  mismo,  lo  que  no  puede  hacerse  es  dejar  el  Paseo
manchado. Si la empresa ha tenido un accidente o un descuido debe asumir su responsabilidad y arreglarlo
o limpiarlo y si en esa parte del Paseo la limpieza no es fácil igual lo que tienen que hacer es sustituirlo.

En relación con la parte eléctrica ya les ha hecho alguna mención y debido a su peligrosidad cuando han
visto que un peligro era inminente no han esperado un pleno y han contactado directamente con el equipo
de gobierno para que pudieran solucionarlo. 

Les recuerda que la coordinación de los contratos públicos es muy importante, hay contratos de jardinería
que están rondando los 3 millones de euros después de una bajada sustancial, pero son 3 millones de
euros. El anterior equipo de gobierno durante más de dos años tuvo contratos  de más de 5 millones de
euros para asfaltado y para lo que podía ser el arreglo de aceras y si no se está encima no se consiguen los
objetivos ni se cumple con el objeto del contrato. Por este motivo les recuerda que en el apartado 6 del
punto dos del  contrato de mantenimiento de alumbrado público se recoge la reposición de los elementos
deteriorados: portezuelas, arquetas y envolvente; y dentro de las funciones de inspección se revisan esos
elementos  que  conforman  las  instalaciones  objeto  del  contrato,  porque  son  muy  peligrosas  al  estar
cargadas de electricidad  y porque puede acceder a ellas cualquier persona o mascota.

Estos elementos dadas sus características pueden tener una vida útil inferior al resto de las instalaciones y
deben prestarles una atención especial, lo que no puede ser es que le digan que no están las piezas; si no
están busquen otras opciones mientras tanto, aunque sea atarlas con bridas o sellarlas,  busquen alguna
fórmula para que la ciudadanía no pueda tener acceso a esos cuadros eléctricos. 

Pone tres ejemplos de cuadros y farolas en este estado. Uno justo al lado del edificio Es Generador que
colinda con un parque infantil, hay una puerta de un cuadro eléctrico destrozada abierta y accesible desde
hace tres semanas; la ya citada del cuadro eléctrico entre Mercadona y la calle Castellón; y en la calle
Burgos ya comentó que había unos cables eléctricos pelados que se han cubierto con un tubo y se habían
enterrado, el tubo vuelve a ser visible y es cuestión de tiempo que eso acabe otra vez como estaba.

Pregunta si van  a pedirle a la empresa que cumpla con el contrato y si van a realizar un seguimiento de
esos  contratos,  porque  si  como dicen  les  preocupan  los  vivos  cuidado no  ocurra  un  accidente  y  nos
quedemos sin alguno de ellos.

Además, en el Paseo de Calvià únicamente en el trozo de Son Caliu faltan más de veinte piedras en un
tramo que puede ser de 850 metros y en vez de reponerlas las están acopiando detrás de un murete,
solicita las repongan en lugar de acopiarlas, no sabe si se   estarán preparando al igual para hacer un
“talayot”.

Siguiendo  con los  despropósitos  señala  que  hace  dos  meses  se  quitaron  unos  arbustos  que  estaban
enfermos o muertos de la calle Burgos, incluso varios vecinos presentaron firmas de queja al Ajuntament
por esta decisión del equipo de gobierno. El problema que vio el equipo de gobierno en esa zona no lo está
viendo en la colindante calle Málaga, calle que también tiene los setos enfermos o muertos y ahí se quedan.
Pregunta cuál es el motivo por qué una zona sí y otra zona no,  porque el argumentario que utilizan se les



cae, lo lógico sería que fuese igual para todos. Pregunta  qué tienen pensado para ese espacio en el que
además está el parque infantil.

Les solicita sobre todo que paseen y vivan la zona, aunque eso es complicado.

Pregunta a qué se debe esa falta de mantenimiento, cree que es preocupante y con el glifosato no lo van a
arreglar.  Pregunta si  existe planificación entre las empresas externas y las propias municipales para la
conservación  de  los  espacios  públicos  o  funcionan  a  golpe  de  redes  sociales.  Pregunta  qué  medidas
específicas van a tomar para evitar el vacío urbano que además se repite en todo el municipio
 
Les piden que elaboren y ejecuten un plan integral de mantenimiento para el municipio con una proyección
mínima de 3 años que espera sea el tiempo que vayan a estar gobernando. 

Lo de Son Caliu es esperpéntico porque una de las cosas que más se trabajó fue la seguridad vial en Son
Caliu, por ello se prohibió la entrada dentro de la urbanización de tonelajes superiores a las 3’5 toneladas,
se hicieron diferentes actuaciones para asegurar la seguridad de la ciudadanía y fomentar las caminatas,
incluso un acceso al colegio que fuera seguro, para ello se pusieron unas vallas, realizaron todas estas
actuaciones y de repente ahora les ha llegado la información de que van a retirar las limitaciones horarias
para los camiones que suben a la cantera.    

Ante una decisión tan importante les piden que si no está ya tomada, que no saben si lo está, supone que el
concejal les podrá contestar, que se sienten con la comunidad educativa y los padres y las madres que
llevan a sus hijos al colegio. Se está hablando de un interés privado frente a un interés público, recuerda
que su grupo ha estado ocho  años y aguantó la presión. 

Es verdad que hay ahí una empresa privada que necesita tener una explotación, como también lo es que
ahí hay un colegio público y que esos camiones son muy grandes y hay unos horarios específicos en donde
entran y salen los niños. Por ello pregunta si es cierto que van a quitar la limitación de horario para que los
camiones puedan pasar, porque les ha llegado de diferentes personas que representan diferentes entidades
a las que él les da máxima credibilidad. Pregunta si está ya tomada la decisión de primar el interés particular
de una explotación sobre la seguridad de los niños y niñas que van al colegio de Son Caliu. En el  caso de
que la decisión no esté tomada pregunta si van a reunirse con el equipo directivo, con los padres y los
madres, así como con la  ciudadanía de Son Caliu que también utiliza esa calle.

Señala el Sr. Tascón Piña  que contestará a algunas de las preguntas porque ve al Sr. Recasens  muy
alarmado, las otras las contestará por escrito  y, además, porque es un turno de ruegos y preguntas y su
intervención ha durado casi más que el pleno. 

En relación con los  horarios de los camiones señala que no sabe con quién se informan ni con con quién
hablan para decir que van a quitar todos los horarios de los accesos a los camiones. Informa que se ha
reunido con la presidenta de la asociación de vecinos, equipo directivo, coordinadora escoleta,  policía,
empresas explotadoras y algún presidente de las comunidades de vecinos afectadas, para informarles de
que el único horario que se quita es el tercero y se quita de forma experimental, los otros dos se mantienen
y de hecho así figura en la señal de tráfico en la que aparecen dos de los tres horarios.

 
11. Pregunta efectuada pel Sr. Recasens Oliver.

Pregunta qué está pasando con las licencia de los taxis adaptados, los eurotaxis, los taxis para personas
con movilidad reducida. El equipo anterior había dejado todo cerrado y resueltas las diferentes alegaciones
y les pide qué pasa con ese servicio. 

Actualmente en el municipio hay cinco eurotaxis y no se cumple con la normativa europea, por este motivo
se trabajó con la agrupación del taxi y se consiguió que un autotaxi se convirtiera, pero le queda un año
para seguir de eurotaxi. 

Pregunta  qué pasa con las licencias que se van a sacar, que recuerda se aprobaron por unanimidad en la
agrupación del taxi, cosa que nunca ha visto, se llegó a un consenso, lo que llevó tiempo y por eso al igual
no tuvieron tiempo de finalizarlo la legislatura pasada, cuando era un compromiso firme de quien les habla y
asume esa responsabilidad, pero estaba todo preparado. No sabe qué ha pasado, a él le han dicho que se
está  comentando  que  su  intención  es  introducir  cambios  para  primar  la  oferta  económica  sobre  la
experiencia, esa información es la que está corriendo por el municipio. 



Hoy tienen una oportunidad perfecta para desmentirlo y decir que ese punto no se va a tocar y que la
experiencia va a contar más que la oferta económica,  porque entiende que el servicio es mucho más
importante que la oferta que puedan hacer, hay aquí asalariados del taxi conductores que tiene una gran
experiencia como para dar un gran servicio a este municipio, por ello defiende que no primen las personas
que puedan disponer de recursos sobre las que tengan conocimientos del municipio. 

El Sr. Mas Sánchez discrepa de las palabras del Sr. Recasens, en este tema no había nada preparado. Las
licitaciones  se han hecho ahora y están esperando una respuesta del Govern para sacarlas adelante.

Aclara que no va a primar el dinero por encima de la experiencia, si que se va a copiar a otros municipios y
tendrá una puntuación la oferta económica, lo que no significa que la oferta económica pueda pasar por
encima de la experiencia. Esta medida se adopta para intentar evitar picardías, porque hay personas que
acumulan mucha experiencia y están a punto de jubilarse,  para evitar que se adquieran licencias para
luego intentar revenderla.  

 
12. Pregunta efectuada pel Sr. Recasens Oliver.

Señala que se queda asombrado por las respuestas que dan a las preguntas que les formulan, respuestas
que su grupo traslada a la ciudadanía. Formuló una pregunta sobre las luces de navidad y señala que les
pidieron por escrito copia de los informes y comunicaciones con la empresa, no de la empresa, y lo que
hicieron fue darles otra vez el informe de la empresa. 

Por  ello  solicita  nuevamente  les  hagan  llegar  los  informes  técnicos  del  director  del  contrato,  persona
municipal o de los responsables políticos en donde se vea reflejado el incumplimiento de la empresa. Su
grupo es consciente de que la empresa ha incumplido.  

Ante sus preguntas la respuesta que le dieron es: “Tengo constancia que desde mantenimiento ya le han
pasado recientemente un informe con todos los datos técnicos”, cuando lo que le han pasado es el informe
de la empresa. Reitera que él no quiere ese informe, quiere el informe propio municipal y si  no lo han
elaborado tienen un problema, no quiere el informe de la empresa en el que dicen que lo ha hecho todo
bien, porque es falso.

Tienen pruebas y fotos, ya le dijo al Sr. Mas  que se las podía dar, el único que se las pidió fue el Sr. Tascón
sobre Son Caliu, sin embargo el Sr. Mas optó por el silencio para contestar lo que le contestaron, por ello
vuelve a reiterar la pregunta, solicita  el  informe técnico municipal y las comunicaciones que se puedan
haber mantenido y si no hay un informe técnico espera ver  lo que dicen los responsables políticos.

El Sr. Mas Sánchez aclara que no le ha contestado la empresa, sino un técnico de la casa.

13. Prec efectuat per la Sra. Cuenca Cuenca 

Ruega que revisen el riego de los árboles y las plantas que van desde la carretera de Calvià a Santa Ponça,
concretamente desde la Escoleta Es Molinet al IES Calvià.

14. Prec efectuat per la Sra. Cuenca Cuenca 

Ruega que en la medida de lo posible les ofrezcan información relativa al Ciberataque.

El Sr. Alcalde señala que tras el ciberataque, prácticamente está todo restablecido, no obstante han habido 
otros problemas añadidos al margen del propio ciberataque, como la contratación con telefónica, en 
cualquier caso se está resolviendo en en la medida de lo posible.

15. Pregunta efectuada pel Sr. Molina Jiménez

En la calle Tudor de Son Ferrer, en la calzada hay varios baches que siempre están allí. Junto a la parada 
de bus hay una colección de ellos que han sido reparados varias veces por Mantenimiento pero que al cabo
de un día vuelven a hundirse. Pregunta si pueden actuar y reparar dichos baches de forma definitiva y 
acabar con las molestias que diariamente provocan.

16. Pregunta efectuada pel Sr. Molina Jiménez



La Unidad Básica de Salud de Son Ferrer presenta un estado de dejadez y abandono total, sobre todo por 
sus exteriores. Falta de pintura en las paredes, hierros oxidados, cristales rotos, cubiertas en mal estado, 
jardinería que crece sin control, etc. 

Dado que el equipo de gobierno actual no ha querido seguir adelante con el proyecto de construcción de 
una nueva Unidad Básica de Salud tan demandada y necesaria para la zona y para los residentes de Son 
Ferrer, pregunta si pueden instar a la Consellería de Salud o a quien corresponda estas competencias, esta 
reclamación ciudadana.

Igualmente pregunta si pueden atender y adecentar estas incidencias y poder estar a la misma altura en 
servicios que el resto de los núcleos del municipio 

17. Pregunta efectuada per la Sra. Muñoz Alcaraz

Se ha cambiado la ubicación del mercado semanal de los sábados de Santa Ponça. Pregunta cuál es el 
motivo,  si han consultado con los establecimientos de alrededor antes de realizar el cambio y si han 
valorado el caos circulatorio que se está originando.

Le consta que a sus compañeros de Santa Ponça les han llegado numerosas quejas tanto por los atascos 
que se originan como por la falta de información. 

Igualmente señala que lo que les ha llamado especialmente la atención es que el Equipo de Gobierno, que 
hacen uso extensivo de redes sociales, no haya anunciado este cambio. Pregunta el motivo y porqué no lo 
han comunicado.

18. Pregunta efectuada per la Sra. Muñoz Alcaraz

En el antiguo solar del edificio de Protección Civil de Palmanova, donde el anterior Equipo de Gobierno 
tenía la intención de hacer un centro cultural y el actual Equipo de Gobierno no estaba de acuerdo; la valla 
que evitaba el acceso al solar se ha volcado hace bastante tiempo y alguien ha aprovechado para dejar una
enorme poda que nadie retira. Pregunta si van a retirarla.

Igualmente pregunta si tienen la intención de retirar la lona que anuncia próxima construcción de Centro 
Cultural.

19. Pregunta efectuada per la Sra. Muñoz Alcaraz

Durante el mes de marzo han estado viendo como se realizaba una obra de canalización de aguas 
residuales y agua potable en uno de los pasajes que va desde la calle Duque de Estremera hasta el Paseo 
de la playa de Palmanova, playa de na Nadala. También han visto que se han colocado tres registros justo 
encima de la arena.

Pregunta si pueden explicar para qué se ha realizado esa canalización y por qué un mes después de 
acabada dicha canalización las sacas con escombros y las barreras de obra siguen allí.

Algunos comerciantes de de la zona les han comentado que creen que esa canalización es para instalar un 
nuevo chiringuito en la playa. En el caso de ser cierto ¿porqué han optado por autorizar un chiringuito en 
una playa que ya cuenta con uno y que además tiene multitud de servicios a escasos metros de la arena? 

Igualmente pregunta, en el caso de ser cierto, si han valorado el coste económico que va a suponer para los
establecimientos que llevan toda la vida ahí. ¿Se han reunido con ellos?, ¿les han explicado cuáles son sus 
intenciones?, ¿son conscientes de que algunos de los comerciantes que se verían afectados, si eso fuera 
así, ni siquiera conocen a su concejal de zona? 

20. Pregunta efectuada pel Sr. Martínez Rodríguez

En relació a les bases de la Gala Jove, Talent Calvià, demana el nombre de participants de Calvià a priori i 
la composició dels membres del jurat.

21. Prec efectuat pel Sr. Martínez Rodríguez



Al poliesportiu de Magaluf, als vestuaris masculins de la zona de squash, karate, etc. hi ha unes goteres 
molt preocupants on hi ha un sistema d’alarmes de fum. Demanen que s’arregli.

22. Pregunta efectuada pel Sr. Martínez Rodríguez

Al poliesportiu de Peguera hi ha unes millors ja demanades i en principi a partir del mes de maig s’han de 
començar. Demana quina formula s’emprarà i si es contractarà una empresa externa o es farà amb personal
de la casa. Igualment demana si el termini d’execució serà de dos mesos.

Per un altre banda, en el mes de setembre es va demanar que s’arreglàs la il·luminació d’aquest camp de 
futbol, no obstant, no hi ha hagut cap canvi.

23. Pregunta efectuada per la Sra. Portells Sabater

El passat dia 15 s’havia de celebrar una reunió amb les associacions i entitats veïnals, per tractar el tema de
les subvencions de les festes d’estiu i altres activitats. Demana si poden explicar el motiu pel que es va 
anul·lar l’esmentada reunió amb una hora d’antelació sense donar cap explicació. Perquè no varen donar 
una alternativa?

Consideren que es una manca de consideració i de respecte cap a les persones que dediquen el seu temps 
a organitzar aquestes activitats sense cap ànim de lucre.

El Sr. Batle explica que es va canviar la data perquè a un moment donat s’havien de fer una serie de 
modificacions a l’escrit que presentaven.

La Sra. Portells incideix que el problema és que es va suspendre la reunió només amb una hora d’antelació.

El Sr. Batle reconeix que va ser un error de càlcul de temps però no va ser un error voler modificar una 
reunió per a que fos productiva i poder oferir una solució.

La Sra. Català Ribó avança que la reunió serà el dia 30 d’abril a les 17:00 hores a la sala de plenaris

24. Pregunta efectuada per la Sra. Portells Sabater

Demana perquè diuen a la convocatòria i bases reguladores de les subvencions per a les festes que la 
cavalcada únicament es podrà celebrar la nit del  5 de gener. No sap si no han pensat amb el nucli de 
Peguera que normalment es fa el dia 6 al matí.

25. Pregunta efectuada per la Sra. Portells Sabater

Com a proposta dels veïnats, vista la dificultat que tenen els camions per fer la volta, sobretot els que surten
del supermercat “Zidon”. Demana si podran eliminar una plaça d’aparcament en el carrer de les flors, es a 
dir, el cantó del carrer Japó i el carrer Flors.

26. Pregunta efectuada per la Sra. Portells Sabater

Segons sol·licitud de veïns del carrer Miquel de Cervantes i Benito J. Feijoo, el solar annexe al restaurant 
Delfinos està ple de mates i herbes seques amb un greu perill d’incendi, igualment està ple de rates. 

Demana si poden instar al propietari del solar a que esbrossi i desratitzi el solar. 

A continuació la Batlia lliura a Secretaria les contestacions a les preguntes formulades en la sessió plenària 
de dia 22 de març de 2024, de les quals a continuació es transcriuen les contestacions:

1. Pregunta efectuada por la Sra. Portells Sabater

Demana quan està previst reposar una paperera que estava enfront del número 36 de la carretera 
d’Andratx, a la zona  de Portals. La paperera que hi havia ha desaparegut no sap si com a conseqüència de 
les obres d’instal·lació d’una barana. 

Respuesta de la Sra. Català Ribó



Aquesta paperera es va retirar quan vam fer el procés de canvi de papereres als nous models, les raons van
ser:

Generava problemes de seguretat a l'hora de recollir-la amb les unitats mòbils, ja que implicava aturar el
vehicle just a la sortida d'un revolt sec (les UM no poden circular per sobre del passeig) 

Hi  ha  dues  papereres  més  raonablement  a  prop,  tenint  en  compte  que  és  un  passeig  sense  activitat
comercial o habitatges.

2. Pregunta efectuada por la Sra. Portells Sabater.

Una veïnada de Cas  Català  els  hi  ha  dit  que  aquest  any hi  ha  hagut  a  la  zona de Cas  Català  més
processionària que mai i pareix esser que no s’han fet les actuacions necessàries. Sap que és un tema molt
complicat de solucionar però els hi ha de transmetre les qüestions que els veïnats i veïnades els fan arribar.

Resposta del Sr. Thomás Quetglas

Li detall les actuacions del Ayto. enfront de la processionària:

Des del departament de Medi Ambient es controla la part privada i des de l'àrea de Manteniment, Parcs i
Jardins, la part pública. La processionària del pi és una espècie de lepidòpter nocturn que passa la seva
fase larvària en forma d'eruga alimentant-se de les acícules dels pins principalment. En ambients urbans, se
la considera una plaga sanitària  pel  fet  que durant la  fase d'eruga desenvolupa uns pèls urticants que
produeixen efectes al·lèrgics i irritants sobre les persones. És en aquesta fase d'eruga quan causa o pot
arribar a causar danys importants als exemplars arboris que ataca i afeccions al·lèrgiques a les persones.
En la resta del seu cicle biològic, la ciutadania en general sol oblidar-se de la processionària, i és quan
s'actua  en altres  fases del  seu cicle  biològic  (endoteràpia  al  setembre-novembre,  fumigació  durant  els
mesos d'octubre-novembre, col·locació d'anells perimetrals al gener, col·locació de paranys de feromona
durant els mesos de juny-juliol).

La  coordinació,  col·laboració  i  acció  conjunta  de  les  actuacions  en  zona  municipal  i  zona  privada  és
fonamental per a aconseguir un òptim control d'aquesta espècie. L'eficàcia dels resultats, especialment a
llarg termini, es veurà potenciada per l'acció conjunta en terreny municipal i privat, ja que els insectes no
entenen de barreres i la processionària, en la seva fase adulta, pot volar traslladant-se d'uns pins a uns
altres sense distingir entre privats i municipals.

DURANT ELS MESOS DE FEBRER-MARÇ-ABRIL: Lliurament de butlletins informatius i/o inici  d'Ordres
d'Execució, l'objectiu d'aquestes actuacions és instar els ciutadans a realitzar els tractaments fitosanitaris
necessaris,  dins  de  les  seves  propietats,  per  a  combatre  la  plaga  de  processionària  i  minimitzar  les
molèsties ocasionades a la resta de ciutadans. El butlletí informatiu pretén recordar al ciutadà l'obligació de
dur a terme els  tractaments  fitosanitaris  i  evitar  fer  una ordre d'execució.  Una vegada lliurat  el  butlletí
informatiu se li concedeixen 15 dies i es fa una revisió per a comprovar si han actuat. Durant la temporada
2022-2023 es van lliurar entre 25-30 butlletins informatius i es van iniciar al voltant de 5 OE per temes de
processionària  (queixes  veïnals,  Línies  verdes,  etc.).  Enguany  de  moment  s'han  començat  3  OEs  per
processionària i s'han lliurat uns 20 butlletins informatius.

DURANT ELS MESOS D'ESTIU (JUNY, JULIOL, AGOST): Ús de paranys de captura de papallones mascle
per a reduir directament la població. Els ciutadans i entitats particulars tenen la possibilitat d'adquirir  els
paranys en el Servei de Medi Ambient. Les caixes es poden reciclar d'una temporada per a una altra i
l'Ajuntament subvenciona el material fungible (la bossa i la feromona). Els paranys han de col·locar-se a la fi
de juny, principis de juliol i han de retirar-se a la fi de setembre, principis d'octubre. És crucial col·locar els
paranys en el període adequat per a garantir la seva efectivitat (el seu mecanisme d'actuació consisteix a
atrapar papallones mascle i és important capturar-les abans que hagin aconseguit fecundar a les papallones
femella). Per a adquirir paranys: Servei de Medi Ambient. C/ Major, 2. És Capdellà, Calvià. Tel. 971130577
medioambiente@calvia.com.  Durant  la  temporada  passada  es  van  lliurar  uns  80  PARANYS  A
PARTICULARS i enguany es té previst augmentar el número.



LES ACTUACIONS EN ZONES PÚBLIQUES REALITZADES PEL SERVEI DE MANTENIMENT PARCS I
JARDINS

– Endoteràpia en llocs més sensibles (col·legis, parcs infantils, etc.)

– Tractaments fitosanitaris autoritzats

– Poda de bolsones, col·locació d'anells perimetrals en el tronc

– Atenció telefònica al ciutadà, Línia Verda, e-mail, etc.

– Repartiment de fullets i informació

3. Pregunta  efectuada por el Sr. Martínez Rodríguez.

En relación con la actividad denominada “Gran Carnaval” celebrada en el Recinto Ferial de Galatzó el día
17 de febrero solicita la siguiente información:

Por qué no se han abonado las Tasas pertinentes establecidas en el segundo informe policial, de los tres
habidos, relativas a los costes extraordinarios para cubrir el servicio por parte de la Policía Local. Solicita les
hagan llegar el informe que justifique la exención de las mismas.

 Pregunta si se ha redactado o existe algún convenio entre los organizadores del evento y alguna área
municipal, en caso afirmativo podrían hacerles llegar dicho convenio, y en caso negativo con qué fin se ha
cedido material municipal para la realización de dicho evento.

¿Existe algún informe que indique el impacto positivo para el municipio que sustente la cesión, el montaje y
desmontaje de estructuras municipales: vallas, escenarios, etc. sin coste alguno?

Por  qué  no  se  han  abonado  tasas  de  ocupación  del  Recinto  ferial.  Tal  y  como  queda  patente  en  el
expediente de esta actividad el coste se eleva a más de 7.000 euros, sumados a los más de 7.000 euros del
coste  del  servicio  de  Policía,  las  brigadas  de  Mantenimiento  que  han  tenido  que  realizar  trabajos  de
montaje y desmontaje de estructuras, servicios de limpieza. El total de exención de tasas y servicios  supera
los 20.000 euros, pregunta a qué se debe, qué interés puede tener el Ajuntament en la celebración de un
evento privado que organiza una empresa que no radica en el municipio que gana entre 75.000 y 100.000
euros en entradas,  sin  contar  con las  barras  que generan molestias  de ruido,  aparcamiento y  que no
suponen ningún retorno al municipio.

¿Son conscientes de que la misma promotora ya está vendiendo entradas para un evento de características
más que similares con un cerramiento perimetral de una plaza pública, como es la Plaza Tora de Peguera,
el próximo día 20 de abril? Sin tener todavía licencia de actividad coincidiendo con el Día del libro, la Half
Maraton y la gran verbena en Peguera, es decir tres eventos multitudinarios, por tanto no sabe si se tendrá
capacidad para asumir tanto servicios con garantías. ¿Pueden asegurar la asunción con garantías de esos
servicios para tres eventos de elevada participación?

Respuesta del Sr. Mas Sánchez

Obra en su poder toda la documentación del EXP 13/2024 ANP, remitido a su atención  por el Servicio de
Actividades, dando respuesta a sus preguntas registradas relativas a la Actividad “El Gran Carnaval” el 20 
de febrero y el 19 de marzo.

No obstante, le reiteramos que no existe ningún convenio entre las partes y que la cesión del material así
como la exención de las tasas viene plasmada en los decretos de Cultura, en el que se declara el interés
municipal y que también obra en su poder.

Hasta la fecha no se ha realizado informe de impacto del Evento en el municipio.

Por otro lado, el Ayuntamiento no puede entrar a valorar los riesgos que cada empresa asuma y como bien
saben, finalmente la actividad a la que se refiere no se llevó a cabo en la ubicación que indican.



4. Pregunta efectuada por el Sr. Martínez Rodríguez.

En relación  con el  evento  “Sant  Patrick”  que se  llevó  a  cabo  el  pasado  domingo  día  17  formula  las
siguientes preguntas:

Por qué el acceso de la práctica totalidad de las actividades infantiles, de un evento tan consolidado como
éste, ha vuelto a ser de pago.

A qué se ha debido el  descenso de aproximadamente un veinte por  ciento de puestos en el  mercado
artesanal.

Qué medios, más allá de los propios del Ajuntament, han utilizado para comunicar el evento.

Formula una última pregunta a petición de la ciudadanía, por qué se iniciaron las pruebas de sonido a las
siete de la mañana, si de 10’00 a 15’30 únicamente había un DJ.

Respuesta del Sr. Fuentes Mackintosch

Es un Evento realizado por el nuevo equipo de Gobierno, en el cual se han tomado decisiones diferentes de
las anteriormente tomadas, aunque cabe citar que la información de los anteriores eventos de otros años
son ínfimas.

Ya se ha pedido a comunicación la relación de publicidad que sale más allá de los propios por parte del
partido socialista a comunicación.

8. No entendemos la última pregunta ya que a las 7:00 am los técnicos del ayuntamiento estaban entrando
al ayuntamiento para recoger el material, para poder hacer el evento. Después de años trabajando con los
funcionarios de la casa deberían haberles preguntado a ellos antes de hacer tales acusaciones.

8. Pregunta efectuada por el Sr. Martorell Enseñat.

Després de la intervenció de la Sra. Bonet, Tinenta de batle d’educació, en relació al Reglament municipal
per a l’ús de les llengües oficials, en la que no tan sols ha parlat de falta de llibertat, d’imposició lingüística,
etc, per no seguir amb tots els despropòsits que ha esmentat, també ha fet referència al moviment dels
centres educatius “La llengua no es toca” de manera, si més no, despectiva.

Donada la gravetat que per a ell considera tenen aquestes paraules no té més remei que informar-lis que
tots els instituts del municipi i més d’un 70 per cent dels CEIPS del municipi també han manifestat el seu
recolçament a aquesta iniciativa, per tant la seva pregunta és: Quin és el  posicionament de l’equip de
govern davant el moviment del centres educatius “La llengua no es toca”?  Quina és l’opinió que tenen en
relació a tots els centres educatius del municipi adherits en aquest moviment?

Resposta de la Sra. Bonet Saum

Lament molt senyor Martorell que sa seva percepció personal sobre els meus comentaris sigui tan negativa.
Li assegur que no és sa meva intenció. Realment no record haver xerrat en cap moment de cap centre
educatiu de Calvià.

Sa llibertat d'expressió és un dret fonamental que garanteix sa capacitat de cada individu per a expressar
ses seves idees, opinions i creences sense por de represàlies o censura. És un pilar fonamental de ses
societats lliures i democràtiques, essencial per a s’intercanvi d'idees, es progrés social i es respecte a sa
diversitat.



Aquest equip de govern és un fidel defensor de sa llibertat d'expressió, dret fonamental, reconegut i protegit
per  sa  nostra  Constitució  en  es  seu art.  20,  i  està  compromès a  protegir  aquest  dret  humà bàsic  i  a
promoure un entorn on totes ses veus siguin escoltades i respectades.

Vull  comentar-li  que  com  a  equip  de  govern  no  mos  posicionem  en  contra  de  cap  moviment  de  cap
institució. 

5. Pregunta efectuada por el Sr. Martínez Rodríguez

Desde el Santa Ponsa club de fútbol le comentan que en la primera y única reunión que el equipo de
gobierno ha tenido con el club, antes del inicio de la temporada, se solicitó la posibilidad de instalar cámaras
para grabar los partidos de los diferentes equipos, costeando el club su instalación. El equipo de gobierno
se comprometió a estudiar la propuesta y a revisar la legislación vigente en este aspecto para pronunciarse.
Seis meses después el Club le ha solicitado que eleve su petición al pleno para saber en qué punto se
encuentra su solicitud.

Del mismo modo su grupo municipal de manera adicional solicita se elabore un estudio para presupuestar el
coste que supondría dotar el equipo necesario para poder cubrir las grabaciones y retransmisiones en los
diferentes estadios municipales.

Respuesta del Sr. Tascón Piña

El Santa Ponsa Club de Fútbol es el único club al que se le posibilitó, mediante adenda al convenio de
cesión de uso de las instalaciones,  firmada por la  regidora socialista Sra.  Eva Serra,  la  posibilidad de
instalar cámaras para la grabación de partidos locales.

El  incumplimiento  de  las  obligaciones  establecidas  en  el  convenio  motivaron  la  cancelación  de  dicho
permiso.

Como usted sabe, debemos velar y hacer cumplir la Ley Orgánica 3/2018, de 5 de diciembre, de Protección
de Datos Personales y Garantía de los Derechos Digitales.

Actualmente, existe la posibilidad de disponer de sistema de grabación de partidos, siempre y cuando los
clubes  estén  autorizados  con  el  correspondiente  convenio  o  adenda  y  se  cumplan  los  requisitos
establecidos  en  el  mismo  (cumplimiento  de  la  normativa  en  Protección  de  Datos,  responsabilidad  de
gestionar autorizaciones, colocación de carteles informativos, delegado de protección de datos..).

9.  Pregunta efectuada por la Sra. López Expósito.

Pregunta por qué se han retirado varios árboles situados en el Camí de sa Porrassa, concretamente frente a
los bares Windows y Manos, señala que los árboles parecían estar sanos.

Respuesta del Sr. Mas Sánchez

Estos árboles ornamentales ya estaban reventando con sus raíces todo el muro que hay en la comunidad
de al lado y que sirve como contención de la acera ya que hay desnivel.

Esto estaba llevando al Ayuntamiento a una posible reclamación patrimonial por parte de esta comunidad ya
que esta se construyó mucho antes de que el ayuntamiento plantase estos árboles.

También estaban llenando de raíces todos los imbornales de los bajos de esta comunidad, provocando
inundaciones  en los  bajos  cuando llovía,  pues  el  agua no se  podía  desalojar  correctamente  por  estar
obstruidos.



Por lo tanto, después de hablar y ponernos de acuerdo con el Presidente de la comunidad y de hacer un
estudio técnico que verificase toda esta problemática, se decidió la retirada de estos árboles.

11. Pregunta  efectuada por la Sra. Francés Gárate

En la calle Mirèia de Costa de la Calma, en la parada del autobús, en la acera hay un desperfecto desde
hace bastante tiempo, pregunta cuándo tienen previsto repararlo.

Respuesta del Sr. Thomás Quetglas

Solucionado

12. Pregunta formulada  per la  Sra. Francés Gárate.

Les pregunta la ciudadanía, no sabe si el equipo de gobierno tiene ya la respuesta, si está previsto y para
cuándo el descuento de residente para el “Mallorca live”.

Respuesta de la Sra. Bonet Saum

De momento no tenemos respuesta ya que nos encontramos en conversaciones con el Consell de Mallorca,
que también va a ser patrocinador y vamos a tratar que se pueda asumir el descuento de residente.

15. Pregunta efectuada por el Sr. Recasens Oliver.

Varias  personas  titulares  de  licencias  de eurotaxi  se  han reunido  con él  y  parece que la reunión  que
mantuvieron  resultó  muy  provechosa,  ya  que  después  de  intentar  contactar  con  los  responsables
municipales y no recibir ninguna propuesta pudieron cobrar las subvenciones que se les debían desde
diciembre  el  mismo  día  que  estaba  convocada  la  reunión.  Sabe  que  tuvieron  llamadas  de  diferentes
personas para informarles de la situación que se estaba produciendo. No sabe si fue gracias a la reunión o
no, pero la realidad es que los titulares de eurotaxis les han dado las gracias por convocar la reunión y
escucharles. 

En la reunión que mantuvieron le plantearon tres cuestiones que les traslada:

La primera que sean más efectivos, ya que en algunos casos esperaban las subvenciones para arreglar los
coches y han tardado tres meses; La segunda que respondan a los emails; y la Tercera que les convoquen
a una reunión.

Les pide que no se escuden en el ciberataque, él intentó defender la gestión del equipo de gobierno con el
ciberataque y le respondieron que a ninguno de los miembros de la corporación les faltó cobrar la nómina
con lo cual no entienden por que ellos no pudieron cobrar la subvención.

Respuesta del Sr. Mas Sánchez

Ya han cobrado todos y por supuesto que el servicio lo vamos a intentar mejorar cada día más.

En ningún caso nos hemos  escudado  en el ciberataque, ya que es una realidad de la cual hemos puesto
todas los esfuerzos para recobrar la normalidad, y como bien saben, todavía tenemos acceso limitado al
Servidor,

No obstante, le puedo decir que estamos permanentemente en contacto con las asociaciones de Taxis y
recibo en mi despacho a todo aquél que quiera hablar conmigo.

16. Pregunta efectuada por el Sr. Recasens Oliver.



Gracias  a  los  trabajos  del  anterior  equipo  de gobierno  se  estaban instalando  radares pedagógicos  en
diferentes zonas. Actualmente se está dando un problema de gestión  y ejecución, les dejaron los radares
preparados y ahora lo único que tienen que hacer es instalarlos, su dejadez sorprende a su grupo y a la
ciudadanía, llevan más de tres meses con las preinstalaciones realizadas, el primer ejemplo está enfrente
del Colegio de Jaume I, desde hace tres meses hay material de obra y restos de obra. 

Solicita que si hay alguna explicación para este despropósito se la hagan llegar.

Respuesta del Sr. Mas Sánchez

Pues también con su gestión, la cual tendría que saber y por su pregunta entiendo que ni lo sabe…

La instalación de estos  radares que forman parte de un proyecto de digitalización del  municipio,  se la
designaron a una empresa que es la que está instalando estos radares con el calendario que en su día se
negoció con el anterior gobierno.

17. Pregunta  efectuada por el Sr. Recasens Oliver.

La carretera MA1015 carretera Palma – Calvià, que es responsabilidad del Consell de Mallorca, presenta
varios socavones de reciente creación que son peligrosos, por ello les insta a que soliciten al Consell su
reparación. Pregunta si instarán del Consell su reparación y en caso afirmativo solicita les pasen la petición
y posterior respuesta.

 

Respuesta del Sr. Thomás Quetglas

Copia instancia al Consell de Mallorca.

La respuesta, a fecha de hoy 25 Abril 2024, no disponemos de ella.

18. Pregunta efectuada por el Sr. Martínez Rodríguez

Recuerda que en el pleno de enero solicitó la liberación de la sala polivalente del Pavelló Galatzó, es la
única sala para actividades disponible y se sigue utilizando como almacén desde que terminó el Parc de
Nadal.  Reitera su pregunta de si  tienen previsto sacar el material  y  ponerl  a  sala a disposición de los
usuarios.

Respuesta del Sr. Tascón Piña:

La  sala  Polivalente  del  Pabellón  Galatzó  viene  utilizándose  parcialmente  como  almacén  desde  la
adquisición del pavimento protector enrollable de la pista deportiva, es decir, desde la legislatura anterior.
Dicha sala no ha dejado de estar a disposición de los usuarios en ningún momento.

Esta instalación está muy limitada en cuanto a espacio de almacenaje y parece ser que se decidió la
compra del  pavimento protector sin tener en cuenta cuál sería la  ubicación de dicho material,  una vez
utilizado.

Las características de los rollos (diseño, tamaño y peso) hacen que, una vez usados, por seguridad no
pueda almacenarse en forma vertical, por lo que el espacio necesario de almacenamiento, tras su primer
uso ha aumentado respecto al inicial.

No  obstante,  hemos  estado  trabajando  en  la  construcción  de  unas  estanterías  para  un  mejor
almacenamiento ya que el peso de los rollos no permite su ubicación en estanterías “comerciales“.

Como puede observarse en la imagen, el material está perfectamente colocado.



19. Pregunta efectuada por la Sra. Cuenca Cuenca.

Respecto al Molino de Santa Ponça pregunta qué tiene previsto el ayuntamiento, por qué no han terminado
y qué plazos de ejecución manejan.

Señala el Sr. Alcalde que le contestarán por escrito, no obstante informa que ha habido problemas con la
empresa concesionaria de la obra.

Respuesta del Sr. Thomás Quetglas

Le remitimos a la documentación que se le remitió desde el Servicio de Vías y Obras el pasado 16 de abril
de 2024 a las 14:26h

20. Pregunta efectuada por el Sr. Cuadros Marínez

Traslada una pregunta que le han formulado vecinos. En la playa Palmira, justo enfrente del restaurante
Domin, había una plataforma de hormigón que se ha quitado recientemente. Pregunta cuál ha sido el motivo
por el que se ha retirado porque es una plataforma que no molestaba y la gente usaba mucho.

Respuesta de la Sra. Monserrat Mayol

El pasado 16 de marzo nos dimos cuenta que dicha plataforma no estaba y que había aparecido otra roca
en medio de la playa delante del Hotel Villamil. La roca desaparecida no sabemos de qué manera ya no
está, de momento, seguimos haciendo averiguaciones para saber que ha sido de ella

Una de las posibles causas que se barajan es que se haya enterrado bajo la arena ya que en Palmira hay
mucho movimiento.

22. Pregunta efectuada por la Sra. Muñoz Alcaráz

En el Paseo del Mar de Palmanova algunos establecimientos últimamente sacan a la acera los días que no
hay recogida: cajas vacías,  expositores viejos e incluso sacan bolsas de residuos, que en algunos casos
permanecen durante días en primerísima línea. Pregunta si  son conscientes de la mala imagen que esto da
y si piensan tomar alguna medida al respecto.

Respuesta de la Sra. Catalá Ribó

Las cajas vacías y las bolsas se recogen diariamente con las rutas normales.



Este año sólo hay una recogida de vertido de trastos en concreto en la Av. Del Mar del día 18 de Abril que
se recogió el mismo día 18.

Además hay concertadas 11 recogidas especiales agendadas con los propios comercios.

De todas maneras se hablará con ellos y, si es necesario, se revisará la ruta.

23. Pregunta efectuada por la Sra. Muñoz Alcaráz.

Hay una serie de “flyers” del último evento que se realizó en Palmanova que están colgados de farolas y de
postes del Paseo del Mar y del Paseo de Calvià. Solicita su retirada. Asimismo, solicita sean más eficaces a
la hora de retirar el “paperí” de las fiestas de verano, que todavía sigue colgado.

Respuesta del Sr. Mas Sánchez

Ha quedado todo retirado.

Atès que no hi ha més assumptes per tractar, a les onze hores i vint-i-cinc minuts del dia de la data, s’aixeca
la sessió, de la qual jo, com a secretari, estenc aquesta acta.

El secretari accidental,                                                                  El batle,


